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Aktivitetsudvalget præsenterer inde i bladet (siderne 14-
15) den gode række af aktiviteter, som starter i det fri 
med golf i Hornbæk, 2. juli. Allerede 3. august rykker vi 
ind i Cirkusrevyen/Postgården og senere igen i 
Dyrehaven, 26. august, med kapervogne til Eremitage 
Slot og Peter Liep. 9.september ses vi på Friheds 
museet. 14. oktober bliver en ny milepæl for åbningen, 

Som det så klart fremgår af billedet herover: Maria, 
Kerstin og d´herrer ærbødigst bagest fra venstre, Erik, 
Niels, Søren og Torben er klar med en pallette af 
aktiviteter under parolen: Endelig i gang igen efter de 
mange aflysninger og udsættelser på grund af corona.

ØK Bladet bebudede på seneste forside i marts: Snart 
bryder lyset frem – nu er det her! 

Lyset kom heldigvis – og 

ØK Klubbens første arrangement i mange måneder i 
Asia House, ”Vi ses igen”.

tid til en god fadøl sammen

Vi håber, at I mange medlemmer udover klubbens 
arrangementer griber alle relevante, nye muligheder 
omkring jer. Og som formand Andy Vels Jensen siger 
det på bagsiden: - Vi trænger til sol og vind i ansigtet - 
samt en dejlig fadøl. Sammen. 
                                         ELJ 

Aktivitets udvalget: - Vi er klar til at mødes igen

Foto: Simone von Burgwald, Asia House
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Livsvarige medlemmer

Siden seneste udgave af ØK Bladet er yderligere registreret som livstids-medlemmer af ØK Klubben - 
altså kontingent én gang for alle, kr. 3.000:

Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubben

          grethechang@hotmail.com 

       2650 Hvidovre

80 år:  29.08  Erik Larsson

       3070 Snekkersten

       noni@als.dk  

 15.08  Kenneth Anderson

       Sprydet 27

       Tistrupvej 25

       H.C. Andersensvej 31, 2.th

       elarsson@get2net.dk 

       4700 Næstved

75 år: 14.07  Henning Serup

       3100 Hornbæk

 22.08  Lone Schjorterich Nielsen

       schjorterich1@gmail.com  

70 år: 22.08  Carsten Glæsborg Christiansen

       Holmegårdsvej 23 B

       2920 Charlottenlund

       Kornvænget 84

       jakobhlund@gmail.com 

 18.09  Jakob Hother Lund

       Ejgårdsvej 16B, 2. tv

       serup@c.dk 

       futbob2@yahoo.dk 

       Morbærhaven 74 K
 04.09  Bodil Andreasen

       christiansen_carsten@hotmail.com 

       2620 Albertslund

       3650 Ølstykke

          Borgergade 25, 6. th
            1300 København K

85 år:    08.07   Grethe Chang Kee Meng

       jrdonras@gmail.com 

       Udsholt Strandvej 13

       2942 Skodsborg
       Høje Skodsborgvej 28, 2. th

 15.09  Henrik Engell-Jensen

       henrikengelljensen@gmail.com 
       3250 Gilleleje

       henrik@implantatfreak.dk 

 27.09  Lars Boe Islands Brygge 75B, 3-4
       2300 København S

60 år: 26.07  Jan Rasmussen
       Gartnertoften 3

 25.09  Henrik Holger-Ehlers Hansen

       2770 Kastrup

       larsboe2000@gmail.com 

       (Fødselsdags-portræt side 4-5)

 12.08  Jesper Sønderkær Krogsfeldt
       Elmevang 26

       2970 Hørsholm

       2830 Virum

       srysholt@gmail.com 

       Krogsfeldt@icloud.com 

50 år: 02.08  Søren Rysholt Christiansen
       Ørbækgårds Allé 229

       Av. Barão de Tatuí, 673 – apto. 51

       jornkristiansen1@gmail.com 

       Jardim Vergueir CEP 18030 –  

65 år: 13.07  Jørn Kristiansen

       Sorocaba-SP Brasilien 

 30.07  Linda Falkvist

       1800 Frederiksberg C
       Linda.falkvist@sas.dk 

       Platanvej 24, 2.2

Grethe C. K, Meng Erik Larson Henning Serup

Lone S. Nielsen Carsten G. Christiansen Bodil Andreasen

Jørn Kristiansen Linda Falkvist Henrik Engel-Jensen

Henrik H-E. Hansen Lars Boe Jan Rasmussen

Marc A. Beck, Virginia, USA. Elev 1970, udsendt til 
Mapol Brasilien 1975. Derfra til Kinaafdelingen, New 
York i 1980. Forlod ØK 1982. Efter et år i Nigeria tilbage til 
USA som trader hos Connell Rice & Sugar og R.A. 
Chisholm Ltd. Fra 1997 til 2020 Executive VP hos U.S. 
Dairy Export Council.

Kjeld Kristensen, Fanø. Styrmandsaspirant i ØK fra 1957 til 61 i skibene Kambodia, Panama, Patagonia, Beira og 
Siam. I Siam som styrmand sammen med en aspirantkollega, uden papirer, under kaptajn Carl Edmund 
Christensen, da der var mangel på styrmænd. Derefter på Fanø Navigationsskole til 1963. 3. styrmand på Malacca 
og Boma, og så i Søværnet. Derefter i KGH i seks år. Herefter lærer på Statens Søfartsskole i Esbjerg, senere til 
Fanø Søfartsskole som forstander i 12 år. Har fire sønner hvoraf de tre har været aspiranter i ØK.

Peter Helstrup, Rungsted Kyst. Ansat 1979 som elev i Engineering-Eksport afdeling efterfulgt af to år i Shipping 
Vestafrika Service. Startede på HD studie 1980. 1983–88 Xerox og AIM Markedsanalyse. 1988–2002 direktør og 
partner i DDB Gruppen (internationalt reklamebureau). 2002–2008 direktør og partner Saatchi&Saatchi, Norden. 
2008–2012 Group Director Grey Group. 2012 medstifter, partner og direktør i reklamebureauet, Ocean A/S 
København

Mac A. Beck Peter Helstrup Kjeld Kristensen

Siden seneste udgave af ØK Bladet har yderligere 
følgende 15 medlemmer registreret sig som livstids 
medlemmer af ØK Klubben:

· Kenneth Mathson Hansen, Bornholm

· Jens Bonne Svennevig, Esbjerg

· Søren Thyregod, Næstved

· Per Stangegaard, Makati City, Filipinerne

· Niels Johan Holm, København/Bornholm

· Gert Mikkelsen, Frederiksberg

· Mogens C. Bay, Omaha, USA

· Klaus Aarestrup, Hellerup

· René Schwartz Hansen, Søllerød

· Lars Vistisen, Malaga, Spanien

· Lars Jenry Petersen, Middelfart

      EBC + ELJ

· Niels-Erik Olsen, Tisvildeleje

· Lars Lykke Iversen, Toronto, Canada

· Ole Skov, London, England

· Kristian Bonnichsen, Singapore

Nu 99 livsvarige medlemmer af ØK Klubben 

Dødsfald – Æret være deres minde

Kurt Lindholt, Nørresundby, døde efter kort tids sygdom, 26. februar 2021 i en alder af 83. Kurt blev ansat i 
1954 og da ØK (Import F) etablerede Fibertex i Aalborg, blev Kurt overflyttet hertil som regnskabschef og 
sluttede her som administrerende direktør for Fibertex.

Søren Gordon Nielsen, Aalborg, døde pludseligt af en blodprop i lungerne 7. januar 2021, kun 70 år gammel. 
Søren blev ansat i industriafdelingen i 1971, udstationeret 1975 til Sao Paulo, Brasilien og i 1978 til Tokyo, 
Japan. I 1980 forflyttet til ØK´s datterselskab Fibertex i Aalborg, hvor han som salgsdirektør blev pensioneret i 
2018. I 2020 sendte han e-mail til ØK Klubben og fortalte, at han, i forbindelse med fejring af 70-års 
fødselsdag, tog en udflugt til Nakskov, ”hvor jeg for 49 år siden, ved synet af en nymalet M/S Atrevida til kajs 
ved skibsværftet, traf min beslutning om at søge ind i ØK – og det blev til 48 fantastiske og uforglemmelige år”.
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Jørgen K. Jørgensen: ØK for 25 - 50 - 75 - 100 år siden
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- fortsat fra side 3

34 er nu ”livsvarige” i ØK Klubben

Fødselsdags-portræt: Niels Moth Børglum, 75 år, mandag 21. december 2020

Fødselsdags-portræt: Poul Weber, 85 år, fredag 5. marts 2021

     Juni 2021     Juni 2021 

Hårdt arbejde – glade timer

Det hele blev for Søren så sat i gang 
f ra Bloch & Behrens.  Men en 
mislykket taxa-ankomst var tæt på at 
spolere det hele for ham. 

Sådan sammenfatter den kommende 
50 års fødselar (og dermed blandt de 
yngste medlemmer i ØK Klubben) 
sine ni år (1991-2000) i  ØK´s 
uldforretning, Bloch & Behrens. Det 
blev også indledningen til en meget 
flot karriere, som det fremgår af Blå 
Bog her ved artiklen. I år har Søren 
således taget udfordringen op som 
partner i en af verdens førende 
headhunter-virksomheder, Boyden, i 
det meget attraktive medico marked. 
Han blev i den forbindelse interviewet 
til dagbladet Børsen og siger bl.a.: - 
Jeg har ikke arbejdet med rekruttering 
før, men jeg har en bred forståelse for 
de rammer,  medico- industr ien 
arbejder under, og jeg ved af erfaring 
hvilke styrker, medico har globalt.

-En ny verden åbnede sig for mig, da jeg trådte ind ad 
døren til ØK/Bloch & Behrens. Det var utroligt 
inspirerende at  b l ive en del  af  det  g lobale 
forretningsmiljø, som nu kom til at præge min  hverdag 
med aktiviteter i alle dele af verden.

De globale handelsaktiviteter medførte eksponering 
mod andre valutaer, og mit arbejde med reference til 
Claus C. Nimb bestod bl.a. i kontakt med danske og 
udenlandske banker vedr. afdækning og minimering af 
valutarisici. Min ”læremester” var Poul Vinther Jensen, 
som udover at introducere mig til arbejdsopgaverne og 
kollegaerne i andre dele af organisationen også 
introducerede mig til det glade liv som ung mand i 
København. Vi arbejdede hårdt og dedikeret, men på 
samme tid havde vi det utroligt sjovt med kollegaer fra 

Fejl adresse i taxa

Søren fortæller: - En stillingsannonce i Jyllands-Posten 
havde fanget min store interesse, og jeg blev indkaldt til 
samtale, som jeg kom for sent til. Bloch & Behrens 
havde på det tidspunkt til huse i Niels Juels Gade rundt 
om hjørnet fra Holbergsgade, og da jeg ikke kendte 
København særligt godt, tog jeg en taxa fra 
Hovedbanegården - men den kørte til Jens Juels Gade. 
Så stod jeg der midt i Kartoffelrækkerne på Østerbro. 
Jeg fik heldigvis hurtigt fat i en ny taxa, og ankom lettere 
forpustet ti l Niels Juels Gade. Efter behørig 
undskyldning for min forsinkede ankomst var jeg til 
samtaler hos henholdsvis Claus C. Nimb, Kalle M. 
Schröder og Jan E. Ditlevsen - alle tre som sidenhen 
viste sig skulle få stor indflydelse på min karriere – og 
jeg blev ansat.

Min rejse til Australien inkluderede et stop hos direktør i 
Indien, Torben Søderberg, da der allerede på det 
tidspunkt var tale om en mulig fremtidig tilknytning til 
Global Wool Alliance Pvt. Ltd. - et joint venture under 
planlægning i Indien imellem ØK/Bloch & Behrens, en 
indisk partner,  en ta iwanesisk partner samt 
IFU/Investeringsfonden for Udviklingslande.

Det stod i samme periode klart, at joint venture-projektet 
i Indien ville blive forsinket. Derudover oplevede 
uldbranchen store strukturelle forandringer blandt andet 
på grund af overproduktion og -kapacitet. Et af 
resultaterne af denne udvikling var en udflytning af 
ledelsen til Melbourne, og jeg fik primo 1996 mulighed 
for at vende tilbage til Australien som direktionsassistent 

Klar til udlandet
I 1992 startede jeg parallelt med 
arbejdet i Bloch & Behrens på HD-
studiet  på Handelshøjskolen i 
København, og da 1. del var afsluttet i 
sommeren 1994, var jeg klar til et års 
udstationering samt on-the-job 
træning i Australien og New Zealand 
kombineret med uddannelse på 
Lincoln University i Christchurch. Jeg 
havde set enormt meget frem til den 
dag - både fagligt og personligt. Da jeg 
søgte ind til ØK/Bloch & Behrens, var 
det med en klar forhåbning om at opnå 
internationale erfaringer på både den 

forretningsmæssige og den kulturelle side - og jeg blev 
ikke skuffet.

Som nævnt blev jeg ikke skuffet – tværtimod. Jeg havde 
et fantastisk lærerigt år under Claus Gyrns vinger i 
Melbourne og Kai Tovgaard i Christchurch og alle de 
andre kollegaer kombineret med muligheden for at se og 
opleve en for mig helt ny del af verden. Retur på 
Hovedkontoret i København medio 1995 opstod der en 
mulighed på Bloch & Behrens' kontor i Biella, Italien, og 
dermed blev 2. halvår af 1995 tilbragt med at samle 
yderligere erfaring.

alle grene af ØK. Det blev til mange besøg på Hviids 
Vinstue og i Nyhavn. Jeg havde en lejlighed i 
Skindergade og dermed en ideel base for gode 

oplevelser i København.

Derudover var der mange sociale 
aktiviteter i Personaleforeningen og 
ØK Sport, og særligt roklubben i 
Langeliniehavnen blev ofte besøgt. 
Det blev til mange dejlige ture på 
vandet i Christianshavns kanaler og 
op langs kysten. Det var glade dage, 
når der f.eks. var kanindåb eller 
dragebådsløb med efterfølgende fest 
hos Tuborg i Hellerup.

med reference til Jan E. Ditlevsen. På samme tidspunkt 
blev Ole Larsen fra Finansafdelingen også tilknyttet 
Bloch & Behrens i Melbourne, og det blev starten på et 
venskab, som stadig består.

Det var en spændende og lærerig tid, og jeg fik mange 
gode oplevelser som ”fastboende” i Australien. Men det 
var også en tid præget af store omvæltninger og 
udfordringer for ØK, og der blev desværre sagt farvel til 
mange gode kollegaer.

De seks måneder i Indien fløj afsted, og medio 1998 var 
jeg tilbage i København efter fire års udstationering og nu 
med opgaver indenfor indkøb, produktion og salg med 
reference til Kalle M. Schröder og base på Nikolaj Plads. 
Jeg kom også tilbage på skolebænken, så jeg kunne 
færdiggøre min HD-Udenrigshandel. Eksamensbeviset 
kom i hus, og i forbindelse med opgaveskrivning på 
studiet var jeg kommet i kontakt med COOK Medical - en 
amerikansk virksomhed i medico industrien med 
europæisk hovedkontor i Danmark. 

Ved indgangen til 1998 var joint venture-projektet i Indien 
så langt fremme, at produktionen var klar til start, og jeg 
blev midlertidigt overflyttet til Mumbai. Det var lidt af en 
forandring, men endnu engang var det fascinerende at 
opleve et nyt land og en ny kultur kombineret med 
lærerige faglige udfordringer. Jeg boede i en lejlighed 
overfor et tempel og med underboer fra det kinesiske 
konsulat, så jeg skulle lige vænne mig til den 
regelmæssige strøm af hinduistiske bryllupsceremonier 
med elefanter og en postkasse altid fyldt med kinesisk 
propagandamateriale.

Tid til nye udfordringer
Jeg var stadig, meget glad for ØK/Bloch & Behrens, men 
det stod desværre også klart, at mange aktiviteter var 
mere under afvikling end udvikling, og da der opstod en 
mulighed hos COOK Medical slog jeg til. Efter ni 
fantastiske år opsagde jeg min stilling, og startede i 2000 
hos COOK Medical som regionschef for Mellemøsten og 
Afrika. Dermed et farvel til dygtige kollegaer og skønne 
mennesker som Kalle M. Schröder, Hans Bering og 
Michael Nilsson plus blandt andre René Schwartz 
Hansen, Annelise Hansen (nu Engell) og Vibeke Lund fra 
EAC Trading, som vi delte kontor med. Og dermed et 
goddag til en ny spændende verden indenfor medicinsk 
udstyr, hvor jeg har været aktiv lige siden.

Lærerig tid 

-Hvad tog du med videre fra ØK/Bloch & Behrens? 

Det blev også til ni år hos COOK Medical, hvor mine 
ansvarsområder gradvist blev udvidet fra salg til salg & 
marketing og generel ledelse, hvor jeg samtidig 
gennemførte en Executive MBA uddannelse på 
Copenhagen Business School. Efterfølgende har jeg 
været direktør for globalt distributørsalg i GN Store 
Nords høreapparat-division, haft en tilsvarende stilling 
indenfor ultralydsscannere hos BK Medical, samt adm. 
direktør for Acarix AB, et spinout fra Coloplast A/S - som 
jeg var med til at børsnotere på Nasdaq Stockholm. 
Medico industrien er en fascinerende verden, hvor der 
hele tiden er fuld fart på udviklingen, og hvor 
produkterne hver dag hjælper tusindvis af mennesker 
til et bedre liv.

-Rigtig meget. På det professionelle plan først og 
fremmest et globalt udsyn kombineret med forretnings- 
og kulturforståelse, som har været afgørende for min 
videre karriere. Hvis man var klar til det, så var der 
mulighed for spændende muligheder og stort ansvar i 
en ung alder. På det menneskelige plan tænker jeg på 
de mange dedikerede og loyale kolleger, ordentlighed 
og venskaber for livet.

Jeg har så nu valgt at bruge mine efterhånden mange 
års erfaring fra life science industrien på en ny måde. 
Her i foråret 2021 tiltrådte jeg som partner i Boyden 
Executive Search - en headhunter-virksomhed 
repræsenteret i 45 lande, hvor jeg primært skal være 
med til at understøtte aktiviteterne indenfor healthcare 
& life sciences. Og det gør ikke noget, at jeg ikke 
længere skal rejse 100 dage om året - så er der mere tid 
til familien og ”sunde” interesser som vin og 
madlavning. Samt aktivitet i løbesko, på mountainbike 
eller ski. Og hvem ved - måske et medlemskab af 
Rungsted Roklub - selvom det nok ikke er lige så sjovt 
som dengang med ØK i Langeliniehavnen. 

Men der gemmer sig altid noget dunkelt på medaljens 
bagside, og det oplevede jeg også ved visse lejligheder 
i form af destruktive magtkampe og opbygning af små 
kongedømmer, som ikke blev stoppet i tide. Om det var 
værre eller bedre end i andre virksomheder, skal jeg 
lade være usagt.

� � � � ��������������������������������������������������

Medico--verdenen

Nu nærmer jeg mig så også min 50-års fødselsdag. Det 
er ikke til at forstå, at det er 30 år siden, jeg gik forsinket 
ind ad døren i Niels Juels Gade. Fødselsdagen skal 
fejres i sommerhus i det altid skønne Lønstrup i 
Nordjylland.                                                            ELJ

Født 2. august 1971 i Kolding. Gik i skole på Bakkeskolen samt Kolding Købmandsskole. Flyttede til 
København 1991 i forbindelse med ansættelsen hos ØK/Bloch & Behrens og her efterfølgende udstationering i 
Australien, New Zealand, Italien og Indien. 2000 COOK Medical. 2010 GN Store Nord, høreapparat-
afdelingen. 2014 BK Medical. 2016 Acarix AB, Sverige. 2021 Partner headhunter-virksomheden, Boyden 
Executive Search. 
***

Søren fortæller til blå bog: 

Bor i Hørsholm med børnene, Marie 12 år og Gustav 15 år.

Fødselsdags-portræt: Søren Rysholt Christiansen, tidligere ØK/Bloch & Behrens 50 år, mandag 2. august 2021

-Hele verden åbnede sig trods forsinket ankomst til jobsamtalen i Niels Juels Gade

Søren Rysholt Christiansen kan knapt 
forstå, det er over 30 år siden, han 
”brillerede” ved sin forsinkede ankomst 
til Niels Juels Gade. De ni år i ØK´s 
u ldforretn ing b lev  et  fantast isk 
springbræt til en flot karriere.
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34 er nu ”livsvarige” i ØK Klubben

Fødselsdags-portræt: Niels Moth Børglum, 75 år, mandag 21. december 2020

Fødselsdags-portræt: Poul Weber, 85 år, fredag 5. marts 2021

     Juni 2021     Juni 2021 

Hårdt arbejde – glade timer
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kollegaerne i andre dele af organisationen også 
introducerede mig til det glade liv som ung mand i 
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andre kollegaer kombineret med muligheden for at se og 
opleve en for mig helt ny del af verden. Retur på 
Hovedkontoret i København medio 1995 opstod der en 
mulighed på Bloch & Behrens' kontor i Biella, Italien, og 
dermed blev 2. halvår af 1995 tilbragt med at samle 
yderligere erfaring.

alle grene af ØK. Det blev til mange besøg på Hviids 
Vinstue og i Nyhavn. Jeg havde en lejlighed i 
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EAC Trading, som vi delte kontor med. Og dermed et 
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Erik Piil Clausen har medlems-stafetten �                                                                                                                                                             Af Erik Ljunggren

     Juni 2021     Juni 2021 

Hvis Du stikker snuden ind i gården, Holbergsgade 6:

Jens fortæller: - Butikken var aktiv under mine vinger fra 
ØK´s første krise i 1982 til den anden i 1992 i 
samarbejde med kontorbetjent, Erling Andersen. 
Desværre faldt Erling også i fyringsrunden, 1992, og 
samtidig blev personalesalget lukket. Det startede for 
mig på et tidspunkt, hvor jeg skulle hjælpe direktør 
Feierskov afsted fra lufthavnen med en gave til 
åbningen at et nyt hovedsæde i Standard Chartered 

ØK Klubbens sekretær, Pia Wind, satte os på sporet 
med dette foto af den navnkundige Curry Powder (på 
92-prislisten til kr. 28), og Pia skrev bl.a.: - Jeg har 
stadig selv en ØK-karry, og bruger den stadig til 
karrysauce – den fås jo ikke bedre trods indholdet er 
meget gammelt! ….tror dog ikke, der kan leve bakterier 
i den stærke sag! Men hvad var historien egentlig med 
det karry og mange andre ting, som jeg mindes, vi købte 
i den lille kælderbutik i gården? 

Jens måtte igen på banen

Hvis du – kære læser – 
kommer forbi Holbergs-
gade 6 (nu Sundheds-
ministeriet) – og stikker 
snuden ind i gården, kan 
du næsten den dag i dag 
fornemme DUFTEN AF 
ØK. Sådan følte under-
tegnede det nemlig ved 
et  aktuel t  besøg på 
stedet op til denne artikel 
i ØK Bladet. Det var jo 
her, vi i sin tid handlede 
alskens herl ige, ofte 
meget fremmede pro-
dukter, som ikke fandtes 
andre steder i landet – se 
blot den omfattende 
produkt- og prisl iste 
dateret marts 1992 – kort 
før butikken lukkede - på 
modsatte side.  

Som så ofte før i de historiske ØK-snirkler bragte ØK 
Bladet Jens Mortensen på banen. 

Bank i London, få ham ud i Kastrup og indklareret i 
London med et sølv cigarskrin til direktionen til en værdi 
af kr. 70.000.  På vejen til lufthavnen spurgte Feierskov, 
om jeg kunne finde nogle flere varer f.eks. vin til 
personalesalget efter de også dengang mange fyringer 
for at få ØK-ånden bragt tilbage. 

BUZET vinen og meget andet
Det blev en kæmpesucces også med vinsalget, selv om 
jeg havde mine bange anelser om, vi kunne konkurrere 
med supermarkederne. Jeg fandt bl.a. frem til den 
franske BUZET vin gennem bekendte, bl.a. barne-
stjernen fra 1940'erne, Ilselil Larsen. Hun var svensk gift 
og boede i Frankrig, hvorfra hun eksporterede BUZET til 
Danmark.  Det endte med, at jeg fik lov at fremstille 
særlige ØK-etiketter bl.a. til en speciel juleversion. Det 
sidste år solgte vi alene næsten 40.000 flasker vin til 
kollegerne på Hovedkontoret, Sojakagen samt 
ScanDutch i Amaliegade.  

Ud over vinen var der mange andre gode tilbud, som det 
fremgår af prislisten: Kaffe – The – Vitaminer (!) – 
Krydderier ikke mindst – Tobak – Konserves – Bøklunder 
– Frugtkonserves - Og bemærk blandt diverse: EAC 
pastiller.  

Brev gav tårer
Jens Mortensen runder af. – Det var skønt så længe, det 
varede. Mange har 
i tidens løb spurgt 
mig, om vi ikke 
burde genindføre 
det i f.eks. Asia 
House, men den tid 
var ude. Min karry-
mand i  Madras 
sendte mig et 4-
sider håndskrevet, 
rørende brev, da 
jeg meddelte ham, 
at vi lukkede og 
slukkede perso-
nalesalget. 

Jeg var næsten ved at græde.                                  ELJ

� � � � �   

Duften af ØK

Vinen i butikken var også populær – især denne jule-version.

Baggrunden for ØK splitflaget: Kong Chr. d IX meddeler i februar 1898 ØK, det behager majestæten at meddele, 
ØK på dets oversøiske fart som nationalmærke kan føre dansk splitflag. 24 år senere - marts 1922 – opnåede 
Kompagniet også ret til, at splitflaget kunne føres fra ØK´s markante bygninger, som vi husker det fra Holbergsgade 
og Asia House Bangkok osv. Splitflaget vajer fortsat den dag i dag ud for Asia House på Indiakaj ved særlige 
lejligheder. 

Stang og flag koster kr. 250 eller, hvis Du alene ønsker køb af flaget, kr. 130.� � �

Det er så baggrunden for, at så mange af os gerne også ser det som bordflag derhjemme.                                  ELJ 

Til Kongens behag

Tilbuddet i seneste blad på en bordmodel af ØK-splitflaget er modtaget med så stor interesse, at initiativtageren, 
Erik Bøgh Christensen, allerede næsten kan melde udsolgt. Erik oplyser, at han har været i mange gode kontakter 
med medlemmerne under forløbet, og måske bliver det til en yderligere produktion, hvis behovet viser sig. Kontakt 
ham eventuelt på: erikbc88@gmail.com

Stor interesse for nyt ØK-bordflag

Vinen i butikken var også populær – især 
denne jule-version.

Beklager den ringe gengivelse af den gamle originale information
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Baggrunden for ØK splitflaget: Kong Chr. d IX meddeler i februar 1898 ØK, det behager majestæten at meddele, 
ØK på dets oversøiske fart som nationalmærke kan føre dansk splitflag. 24 år senere - marts 1922 – opnåede 
Kompagniet også ret til, at splitflaget kunne føres fra ØK´s markante bygninger, som vi husker det fra Holbergsgade 
og Asia House Bangkok osv. Splitflaget vajer fortsat den dag i dag ud for Asia House på Indiakaj ved særlige 
lejligheder. 

Stang og flag koster kr. 250 eller, hvis Du alene ønsker køb af flaget, kr. 130.� � �

Det er så baggrunden for, at så mange af os gerne også ser det som bordflag derhjemme.                                  ELJ 

Til Kongens behag

Tilbuddet i seneste blad på en bordmodel af ØK-splitflaget er modtaget med så stor interesse, at initiativtageren, 
Erik Bøgh Christensen, allerede næsten kan melde udsolgt. Erik oplyser, at han har været i mange gode kontakter 
med medlemmerne under forløbet, og måske bliver det til en yderligere produktion, hvis behovet viser sig. Kontakt 
ham eventuelt på: erikbc88@gmail.com

Stor interesse for nyt ØK-bordflag

Vinen i butikken var også populær – især 
denne jule-version.

Beklager den ringe gengivelse af den gamle originale information
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 - Af Jens Bjergmose og Erik Ljunggren

OPLEVELSER MED ØK KLUBBEN: ROSENBORG – DESIGN I BREDGADE – 

HERLIG ØK 80´er-STEMNING I TIVOLI –                                                                                                              Af Erik Piil Clausen (foto) og Erik Ljunggren

Udviklingen matchede dog allerede dengang ikke helt med elev-strukturen i ØK og samfundet i det hele taget – der var f.eks.ikke en eneste pige 
på holdet….! Som det fremgår valgte en god del af 80´er eleverne hurtigt karrierer udenfor ØK. Strukturen for nye kræfter til ØK ændrede sig 
hurtigt i anden retning end den traditionelle elev-uddannelse, og i den sammenhæng også de ellers så berømmede udfordringer ved 
udstationeringer verden over.

I denne tid er det 40 år siden, 24 håbefulde elever gik i gang med en meget eftertragtet elevperiode i ØK. Det blev markeret med 40 års træf på Promenaden i Tivoli, 28. august, for et næsten fuldt hold. Kun tre var nødsaget til afbud, Mikael 

fortsættes næste side

     Juni 2021     Juni 2021 

Maria Olga Morasutti Jensen har denne gang ØK Bladets medlems-stafet efter John L. Jans   

Tre af rigtig mange nedslagspunkter i Marias ØK-tilværelse med sit indfødte italienske engagement: Job - Sport – Æresmedlem  

-Jeg er født på en lille gård i Norditalienske, Palazzolo 
Dello Stella, Udine. Efter almindelig skole ville jeg læse 
jura, men min far syntes ikke, det var holdbart 
økonomisk, for pigerne skulle sørge for at blive godt gift, 
føde børn, lave god mad etc. Så jeg fik job ved 
landsbyens læge med børnepasning og hjælp i huset. 
Men jeg havde ambitioner og gik i lære hos byens 
skrædder, som lærte mig at bruge saks og nål. 
Derudover gik jeg til hånde hjemme på vores mindre 
landbrug, som skulle forsyne os til eget forbrug, bl.a. 
vin. Men jeg ville videre og udforske livet fuldt ud med 
dets udfordringer og risici. Min far var ikke enig med mig 
og ofte sagde han, at jeg skulle have være en dreng og 

Du ser og erfarer det straks: Her møder du italiensk 
temperament og engagement, når det er bedst. Aktuelt 
nyder vi i ØK Klubben hendes enestående engagement 
som formand for aktivitetsudvalget. Men historikken er 
lang, så da Maria blev orienteret om, at John L. Jans i 
forrige udgave af ØK Bladet sendte medlemsstafetten 
videre til hende, slog hun naturligvis til.

Ikke som far sagde….
-Og lad os straks høre, Maria, om dit umiskendelige 
italienske ophav? 

-Ja, som det står i mit ØK ID-kort, underskrevet af 
skibsafdelingens leder, Troels B. Smith, tiltrådte jeg i 
Holbergsgade, 6. november 1980 og stoppede først i 
1997.

-Så kom ØK på banen efter de første engagementer 
herhjemme, som fremgår af Blå Bog her ved artiklen?

ej en pige, og jeg ville få 
problemer i løbet af livet. 
Og når jeg nu ser tilbage i 
bakspejlet, må jeg da 
også give ham delvis ret. 
Men livets skole har så 
også lært mig, at man altid 
skal være beredt og åben 
for nye udfordringer.

Au pair i England 
1959 drog jeg alt andet 
lige videre til England, 
hvor min søster, Lucia, 
havde skaffet mig en au-
pair plads. Jeg kom også 
t i l  s p r o g s k o l e  p å 
Cambridge Universitet, og 
hele min appetit på livet 
var tændt. Planen var 
også at rejse til Paris for at 
lære fransk, for mit mål 
var at blive stewardesse. 
Men skæbnen havde lagt 
andre planer for mig. For 
da jeg skulle træffe den 
ende l ige  bes lu tn ing , 
havde jeg mødt en ung, 
dansk mand, så jeg blev i 
England et år længere. 

Hoved på et sølvfad

Julen 1962 kom jeg for 
første gang til Danmark. 
Sikke et kulturchok med 
en grå, kold og rå periode. 
1963, blev vi gift, og jeg 
måtte følge min mand 
videre til Hamburg. Det 

var en svær periode som italiener midt i det tyske 
samfund. Da vi ventede vores første barn, valgte vi, 
at Danmark skulle være stedet for vores familie.

Jeg kom til at arbejde i West Africa Service, min første 
chef var Ebbe Jæchel. Få år efter ansættelsen, oplevede 
jeg den store revolution på Hovedkontoret – spisestuens 
retningslinjer blev drastisk ændret, således at der blev 
implementeret tag-selv-buffet, hvor vi alle kunne spise 
sammen inkl. os piger. Og vores oprindelige spisesal 
blev ændret til rygesalon, alle kunne benytte sig af. 
Endelig kunne vi piger udveksle lid tid med de strikse 
reserverede ØK-herrer over en kop kaffe og en cigaret. 

Maria kan fortælle talrige vinkler i sit uomtvistelige 
italienske islæt - som her: - I en vinterperiode gik jeg med 

Så kom ØK på banen

Allerede fra mine første dage i Kompagniet, var jeg 
stærkt engageret i ØK-Sport med de mange aktiviteter. 
Som marcherne med den årlige weekendtur ved 
Ladelund Landbrugsskole med tre distancer på 
programmet, 2 x 12 km, 2 x 25, eller 2 x 40. I mit 
billedarkiv finder jeg f.eks. et foto af Lurmarch Team 1984 
klar til afgang med bus med et blandet hold fra ØK, 
ScanDutch, ØK-Data. Vi gjorde også god figur ved det 
navnkundige vablebal lørdag aften. Det var let for mig at 
deltage her, fordi jeg trænede til den store, krævende 
militære ”Vierdaagse Nijmegen March” i Holland, hvor 
damerne gik 4 x 40 km pr. dag. I Hærvejsmarch gik vi 2 x 
45 km, hvor jeg i øvrigt i 1989 flere gange på ruten 
krydsede Prins Joachim, der gjorde tjeneste ved 
Prinsens Livregiment i Viborg. 

Jeg har være tilknyttet forskellige afdelinger i ØK's 
Transport Division/EAC Shipping. Liner og Non-Liner 
Division, hvor jeg var beskæftiget som sekretær med 
alsidige selvstændige arbejdsopgaver.  1993 blev jeg 
som følge af  EAC Shippings afhændelse af 
skibstrafikken til Mærsk afskediget. 1994 blev jeg dog 
genansat i EACgraphics Support med kontor i Ballerup 
under Jens Mortensen. 1995 overgik vi til ØK's fuldt 
ejede datterselskab, EAC Trading Ltd. A/S. Jeg 
assisterede Jens Mortensen med bl.a. kinesiske 
delegationer 

en sort lakfrakke med distinktioner og Borsalino hat. 
Nogen  havde  de r f o r  g i ve t  m ig  øgenavne t , 
”Mafiabossen”, og det gik mig temmelig meget på. Så en 
dag, hvor jeg trådte ind i rygesalonen sagde en af 
drengene, ”nu kommer mafiabossen”…min reaktion var, 
”at hvis jeg vitterlig var mafiabossen, havde hans hoved 
været på et sølvfad for længe siden”. Det var så enden på 
det med mafiabossen! 

Stafetten til Erik Bøgh Christensen

1983 overtog jeg sekretærposten fra Susanne Prejland. 
I  1987 havde k lubben 40 års- jub i læum og 
navneændring til ØK/EAC Sport. 1989 blev sejlklubben 
officielt en del af klubbens afdelinger med sejlbådene 
EACy og REACH, som blev navngivet af Pia Wind og 
mig. Har være flere gange med i Fyn og Sjælland 
Rundt. Husker en Fyn Rundt med ØK´s advokat, 
Christian Lund, som skipper. Vi havde ikke meget vind, 
men langt om længe kom vi i mål. Nogle tog direkte 
hjem fra Fyn, mens nogle af os skulle sejle REACH 
hjem til Langelinie. Ny lang tur uden vind og motoren 
stod af i løbet af natten. Tidligt mandag morgen blev vi 
trukket ind til Skovshoved af en fiskerbåd.

Jeg dvæler også ved det herlige billede her ved artiklen 
med mange kolleger fra ØK´s roklub ved Langelinie 
Lystbådehavn. Vi trænede bl.a. med travaljerne fra 
Margretheholmen til den årlige konkurrence i august fra 
Nokken til isbjørne (1.000 m.) Fotoet er af M/K holdet, 
august 1988. Husker særlig en travalje kaproning 1989, 
hvor vi ganske vist ikke vandt, men vi slog Mærsk 
holdet. Der var også utallige oplevelser i Sjælsø Rundt 
på cykel.  

Et andet motiv, jeg dvæler ved fra fotokassen er fra 
1993, hvor jeg fratræder som sekretær og udnævnes til 
æresmedlem af Peer Rosenfeldt, som overrækker mig 
diplom og platte.  

Herligt liv i ØK sporten

Jeg giver ØK Bladets stafet videre til Erik Bøgh 
Christensen. Jeg vil meget gerne høre om hans 
fornyede indsats for ØK Klubben nu, hvor han er tiltrådt 
som kasserer i bestyrelsen. Men også om hans 
interesse for at se ind i og fange ØK´s indre sjæl - altså 
ØK-ånden.                  ELJ

Her enkelte af Marias brede ØK-flade: Med sportsvennerne i Langeliniehavnen, med Peer Rosenfeldt, 
som overrækker hende æresplatte for arbejdet i ØK Sport, samt det skinbarlige bevis på ansættelsen 
i ØK, det navnkundige ID-kort, og her til lejligheden også aktuelt foto

Sprog: Italiensk som modersmål, dansk, engelsk og tysk samt latinsk ”furlan”.

Ud over de mange ØK stafet-nedslag i artiklen her, kan vi plukke følgende ud til Marias blå bog:

Privat: Mistede sin anden mand, Allan, marts 2012, de blev gift 2001. Maria deler nu sin tid med sine to børn 
Angela og Robert samt tre børnebørn. Dyrker pilates, vandgymnastik og zumba.  Aktiv frivilligt i Hovedstadens 
Beredskab, hvor hun havde 40-års jubilæum, august 2020. 

1941, født 4. oktober i Palezzo Dello Stella, Norditalien. 1959 flyttede til England. 1963 blev gift og videre til 
Tyskland, Hamburg. 1963 tilbage i Danmark, hvor Angela blev født ved kejsersnit. 1968 dansk 
statsborger. 1972-1974 uddannelse til direktrice i modebranchen & tekstiler. Syerske og model for Bent 
Visti M/K Design samt ad-hoc kostumiere ved det Kgl. Teater. 1975-1977 ansvarlig for systuen hos 
Jæger of London med opgaver bl.a. for Kongehuset. 1977-1980 kontoruddannelse og 9. klasse i dansk. 
1981-1986 højere handelseksamen business engelsk ved Købmandsskolen samt Folkeskolen i tysk. 
Søret på norsk. 1987-1988 Merkonomskolen, ”Ledelse og Samarbejde. 1980-1993 
Beredskabsstyrelsen frivillig og befalingsmand fra Bernstorff Slot. 1980-1995 ØK som omtalt i artiklen. 
ØK´s ansættelsesbrev, dateret 9.oktober 1980 og underskrevet af Gunnar A. Engelmann (Marias efternavn var 
dengang Hansen). Efter sin officielle fratrædelse fra ØK i 1997 kom Maria bl.a. til TeleDanmark, DTU Institut for 
Informationsteknologi samt Forskningsministeriet som arrangør af nordiske og andre internationale IT-
konferencer.  

Maria elsker ved enhver lejlighed at diske op med italienske retter. Se f.eks. på klubbens hjemmeside 
hendes lasagne-opskrift på Parmigiana Di Zucchine! UHM siger redaktøren – prøv selv!!!!

Maria fortæller til Blå Bog:
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jura, men min far syntes ikke, det var holdbart 
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Men jeg havde ambitioner og gik i lære hos byens 
skrædder, som lærte mig at bruge saks og nål. 
Derudover gik jeg til hånde hjemme på vores mindre 
landbrug, som skulle forsyne os til eget forbrug, bl.a. 
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som formand for aktivitetsudvalget. Men historikken er 
lang, så da Maria blev orienteret om, at John L. Jans i 
forrige udgave af ØK Bladet sendte medlemsstafetten 
videre til hende, slog hun naturligvis til.

Ikke som far sagde….
-Og lad os straks høre, Maria, om dit umiskendelige 
italienske ophav? 

-Ja, som det står i mit ØK ID-kort, underskrevet af 
skibsafdelingens leder, Troels B. Smith, tiltrådte jeg i 
Holbergsgade, 6. november 1980 og stoppede først i 
1997.

-Så kom ØK på banen efter de første engagementer 
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Men livets skole har så 
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var tændt. Planen var 
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Jeg kom til at arbejde i West Africa Service, min første 
chef var Ebbe Jæchel. Få år efter ansættelsen, oplevede 
jeg den store revolution på Hovedkontoret – spisestuens 
retningslinjer blev drastisk ændret, således at der blev 
implementeret tag-selv-buffet, hvor vi alle kunne spise 
sammen inkl. os piger. Og vores oprindelige spisesal 
blev ændret til rygesalon, alle kunne benytte sig af. 
Endelig kunne vi piger udveksle lid tid med de strikse 
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Som marcherne med den årlige weekendtur ved 
Ladelund Landbrugsskole med tre distancer på 
programmet, 2 x 12 km, 2 x 25, eller 2 x 40. I mit 
billedarkiv finder jeg f.eks. et foto af Lurmarch Team 1984 
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ScanDutch, ØK-Data. Vi gjorde også god figur ved det 
navnkundige vablebal lørdag aften. Det var let for mig at 
deltage her, fordi jeg trænede til den store, krævende 
militære ”Vierdaagse Nijmegen March” i Holland, hvor 
damerne gik 4 x 40 km pr. dag. I Hærvejsmarch gik vi 2 x 
45 km, hvor jeg i øvrigt i 1989 flere gange på ruten 
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dengang Hansen). Efter sin officielle fratrædelse fra ØK i 1997 kom Maria bl.a. til TeleDanmark, DTU Institut for 
Informationsteknologi samt Forskningsministeriet som arrangør af nordiske og andre internationale IT-
konferencer.  

Maria elsker ved enhver lejlighed at diske op med italienske retter. Se f.eks. på klubbens hjemmeside 
hendes lasagne-opskrift på Parmigiana Di Zucchine! UHM siger redaktøren – prøv selv!!!!

Maria fortæller til Blå Bog:
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Fødselsdags-portræt fortsat fra side 3

eventspace@asia-house.dk

***

Din tilmelding til arrangementer – se kolofonen 
på bagsiden, side 16. Eventuel telefonisk kontakt til 
aktivitetsudvalget: Maria O. M. Jensen, tlf. +45 
4087 3056 eller Niels Veje, tlf. +45 2684 1165. 

Køb af drikkevarer ved klubbens Asia House 
arrangementer: Vand 15 kr. - Øl 20 kr. - Rød-
/hvidvin pr. glas 25 kr. eller 125 kr. pr. flaske. 
Kontant afregning eller mobile pay 4087 3056.  

Afviklet arrangement

     Juni 2021     Juni 2021 

Det har Thomas Thune Andersen taget med sig fra ØK Af Jens Bjergmose og Erik Ljunggren  

Jeg glæder mig til at udvikle ØK Fondens formål for især unges netværk mellem Danmark og Asien  

Ove Ullerup er formand for fondens bestyrelse, som udover Thomas Thune Andersen tæller direktør Henning 
Kruse Petersen, direktør Kenneth P. Luciani samt lektor og prodekan Martin Jes Iversen, CBS. Susanne Rumohr 
Hækkerup er fondens direktør.  

Fonds fakta
ØK Fonden er selvstændig og selvejende, stiftet af ØK A/S i 1988. Fonden ejer Asia House, som i dag er Fondens 
hovedsæde samt en meget vigtig del af ØK Klubbens aktiviteter. Asia House lejes også ud eksternt 

ØK Fonden kunne i marts offentliggøre, at 66-årige og 
særdeles bredt orienterede formand for bl.a. Ørsted 
A/S, VKR Holding A/S samt Lloyd´s Register Group, 
Thomas Thune Andersen, var trådt ind i fondens 
bestyrelse. Han tager des-uden med sig erfaringer fra 
flere andre højt profilerede aktuelle engagementer på 
bestyrelsesplan, samt ikke mindst praktisk fra sine 32 
år i A. P. Møller Mærsk på topplan. 

Derfor blev jeg inspireret af ØK Fondens formål, da jeg 
talte med fondens formand, Ove Ullerup, om at træde 

Årets Bestyrelsesformand
Thune nåede et af sine bestyrelseshøjde-
punkter for et par år siden med kåringen som 
Årets Bestyrelses-formand 2019 (PwC´s regi) 
som manden for bordenden i Dong og nu Ørsted 
A/S. Thune blev kåret for at være med til at 
accelerere en væsentlig klimaudvikling til gavn 
for samfundet. Klimaet er i stigende grad en 
hjørne-sten for Thune, og han er desuden 
engageret i internationalt arbejde for udviklingen 
af bæredygtige verdenshave.

Det ligger således lige for, at ØK Bladet spørger 
om, hvad han nu også tager med sig i ØK 
Fondens bestyrelse: 

- Verden kræver både før og efter Covid-19 en 
dybere forståelse af forskellige kulturer, klima-
udfordringer og værdier, siger Thune. Jeg vil 
gerne medvirke til udvikling af netværk og 
relationer mellem Danmark og de vigtige 

økonomier i hele Verden, i denne sammenhæng 
særdeles i Asien. ØK Fonden og Asia House kan 
udvikles til en endnu betydeligere faktor især i arbejdet 
for de unges forståelse for den respekt, der uomtvisteligt 
står omkring de danske interesser i Asien.  

ind i bestyrelsen. Jeg vil gerne arbejde for, at give danske 
virksomheder, iværksættere og fremtidens ledere 
muligheder for at skabe viden, netværk og nye veje til de 
dynamiske markeder. Vi skal formå at understøtte ØK´s 
eftermæle som afgørende dansk erhvervshistorie i sin 
tid. Jeg skal også pointere stor anerkendelse for ØK 
Klubbens virke og støtte i den sammenhæng

Tætte personlige ØK-kontakter
-Jeg har i hele min karriere været i tæt kontakt personligt 
med ØK-folk og -aktiviteter efter min start i 1977 som 
shippingelev i Mærsk, fortsætter Thune. Interessen kom 
ikke mindst via min morfar, senere hofchef Ebbe Munck, 
som i en årrække var i ØK´s bestyrelse. Jeg opholdt mig 
ofte i mine unge dage hos ham i Bangkok, da han var 
dansk ambassadør i Thailand, 1959-1967. Jeg oplevede 
her på nærmeste hold betydningen af de nære kontakter 
til ØK´s navnkundige position i Thailand såvel 
forretningsmæssigt som socialt. Faktisk fik det også 
indflydelse på mit valg om at starte karriere i Mærsk, for 
jeg ville ikke have siddende på mig, at jeg kom til ØK, 

fordi min morfar sad i bestyrelsen. Det skulle være mit 
eget værk – og sådan blev det.

Mærsk-karrieren bød ofte på lokalt kollegialt samvær og 
inspiration med ØK-personligheder som Carsten 
Dencker Nielsen i Thailand, Erik Bøgh Christensen i 
Hong Kong og Jan Vistisen i Indonesien. Vi havde alle ét 
mål - at fremme danske interesser. Nu fuldendes dén 
ring med de nye opgaver i ØK Fondens bestyrelse. 

Team-bygger
Thune bliver ofte omtalt som en dygtig diplomat og 
team-bygger undervejs i karrieren og især i sin 
nuværende position på det brede bestyrelsesplan. Her 
har hans far, tidligere ambassadør i Egypten, Japan og 
Italien, William Thune Andersen, også været en 
væsentlig inspiration. 
  
Privat bor Thomas Thune Andersen i Charlottenlund 
med fru Lillan. De har to – nu voksne - børn, Andreas og 
Amalie. 

Asia House-værk er tilbage i Bangkok 

Elizabeth og Peter Rømhild overrækker Asia House værket til 
Khun Charoen og hans hustru, Khunying Wanna, samt 
datteren, Khun Wallapa og hendes Project Director, Lee Lin. 
Elizabeth malede det i 1997, hvor Peter arbejdede i huset på 
Oriental Avenue.

Elizabeth Rømhild er kendt for sin kunstneriske åre med 
bl.a. et værk af Asia House Bangkok, som hun og 
husbond, Peter Rømhild, skænkede til Asia House i 
København for nogle år siden. Det blev her placeret i det 
navnkundige Bangkok-mødelokale. Som oprindeligt 
aftalt var maleriet kun til låns i København, og det er nu 
tilbage i andre gode hænder i Bangkok hos den 

Khun Charoen og hans familie har tidligere orienteret 
ØK Bladet ved lignende møde i Bangkok inden 
Carsten Dencker Nielsens død samt undertegnede om 
vidtrækkende planer for renovering af Asia House, 
Bangkok. Renoveringen kan blive næste brik i de 
omfattende projekter, familien har i gang på den 
markante tidligere ØK-jord i hjertet af Bangkok. Så 
måske sigtet er en placering af Elizabeths værk i den 
sammenhæng til sin tid.  � � �

Hvor maleriet nu kommer til at hænge er ikke helt 
afklaret. Men et godt bud i første omgang er 
restaurationsskibet ved Asiatique Riverfront, 
”Sirimahannop”, der jo er en kopi af H. N. Andersens 
navnkundige, ”Thoon Kramon” (omtalt ØK Bladet nr. 4 
2020).

*****

nuværende ejer af Asia House, Khun Charoen.  
Elizabeth og Peter var inviteret til Charoen-residensen 
for overrækkelsen af værket. 

I øvrigt et link-tips, vi har modtaget fra Peter 
Oldenborg, med ”Thom Kramon” og ”søster-
modellen”:

 https://www.youtube.com/watch?v=HXkkRwAF6eg �

Morten Kryger: - Projek-
tet har stærke historiske 
tråde til ØK bl.a. ved 
stifteren H. N. Andersen 
og Gustav Schau, som 
en betydel ig samar-
bejdspartner for Ander-
sen og i en periode 
bestyrelsesmedlem i ØK. 
Projektet er forankret og 
foreløbigt finansieret af 
Cumedin ApS, der ud-
vikler og investerer i 
kreative projekter inden-
for spændingsfel tet , 
kultur og medier. P.t. er vi 
i proces med udarbejdelse af manuskript og 
finansiering. Der arbejdes med et ambitiøst budget på 
mellem 50 og 100 mill. kr., der skal skaffes via offentlige 
fonde-/støttemuligheder og private investorer.

Direktør Morten Kryger, produktionsselskabet Cumedin 
ApS, arbejder på en film under arbejdstitlen, 
”Siameserne”, som i høj grad har ØK´s vugge i Asien 
som udgangspunkt.

Der er tale om en historisk og international spillefilm 
baseret på kaptajn Hans Marqvard Jensens skæbne. 
Filmoplægget er præsenteret for danske film-topnavne 
som  Peter Aalbæk Jensen, Zentropa, og skuespilleren 
Lars Mikkelsen. De er begge meget positive.

Gustav Schau, der kom til Siam 1884 som instruktør i 
den kgl. Siamesiske livgarde, er også en vigtig karakter i 
filmen. I 1897 etablerede Gustav Schau provins-
gendarmeriet, et paramilitært korps på 10.000 mand, 
som han ledede med rang af generalmajor. Derefter sad 
han i ØK's bestyrelse til sin død i 1919. Siams kontakt 
med Danmark udbyggedes bl.a. gennem ØK. I Bangkok 
var kendskabet til det danske sprog desuden udbredt 
helt op i 1960'erne. Vi ønsker at filmatisere denne 
særdeles interessante og fantastiske historie ikke 
mindst for at skabe større kulturel og kommerciel 
forståelse for relationen mellem Danmark og Thailand 
(Asien).

Og en appel fra Kryger (e-mail mk@artplayer.com): - Vi 
opfordrer ØK Bladets læsere til at kontakte os, hvis man 
har relevant viden, kontakter eller inspiration til projektet, 
herunder anekdoter, historiske materialer og andre 
relationer især til ØK, interessante film-lokationer, 
netværk i Thailand etc.                                             
                    ELJ

-Filmen udspiller sig fra 1858, hvor Danmark indgik en 
venskabs- og handelstraktat med Siam (Thailand), og 
godt op i 1900-tallet. Filmen skal optages på lokationer i 
både Danmark f.eks. gerne i Asia House og Thailand, og 
da Hans Marqvard Jensen er nationalhelt i Thailand, 
forventer vi også, at interessenter i Thailand vil støtte op 
om projektet.

Thomas Thune Andersen – inspireret af ØK-kontakter helt tilbage fra sin 
ungdom hos bl.a. morfar, Ebbe Munck i Bangkok.

Spillefilm om ØK´s vugge på vej 

Morten Kryger er i gang med 
Siam-filmprojekt
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Fødselsdags-portræt fortsat fra side 3

eventspace@asia-house.dk

***

Din tilmelding til arrangementer – se kolofonen 
på bagsiden, side 16. Eventuel telefonisk kontakt til 
aktivitetsudvalget: Maria O. M. Jensen, tlf. +45 
4087 3056 eller Niels Veje, tlf. +45 2684 1165. 

Køb af drikkevarer ved klubbens Asia House 
arrangementer: Vand 15 kr. - Øl 20 kr. - Rød-
/hvidvin pr. glas 25 kr. eller 125 kr. pr. flaske. 
Kontant afregning eller mobile pay 4087 3056.  

Afviklet arrangement

     Juni 2021     Juni 2021 

Det har Thomas Thune Andersen taget med sig fra ØK Af Jens Bjergmose og Erik Ljunggren  

Jeg glæder mig til at udvikle ØK Fondens formål for især unges netværk mellem Danmark og Asien  

Ove Ullerup er formand for fondens bestyrelse, som udover Thomas Thune Andersen tæller direktør Henning 
Kruse Petersen, direktør Kenneth P. Luciani samt lektor og prodekan Martin Jes Iversen, CBS. Susanne Rumohr 
Hækkerup er fondens direktør.  

Fonds fakta
ØK Fonden er selvstændig og selvejende, stiftet af ØK A/S i 1988. Fonden ejer Asia House, som i dag er Fondens 
hovedsæde samt en meget vigtig del af ØK Klubbens aktiviteter. Asia House lejes også ud eksternt 

ØK Fonden kunne i marts offentliggøre, at 66-årige og 
særdeles bredt orienterede formand for bl.a. Ørsted 
A/S, VKR Holding A/S samt Lloyd´s Register Group, 
Thomas Thune Andersen, var trådt ind i fondens 
bestyrelse. Han tager des-uden med sig erfaringer fra 
flere andre højt profilerede aktuelle engagementer på 
bestyrelsesplan, samt ikke mindst praktisk fra sine 32 
år i A. P. Møller Mærsk på topplan. 

Derfor blev jeg inspireret af ØK Fondens formål, da jeg 
talte med fondens formand, Ove Ullerup, om at træde 

Årets Bestyrelsesformand
Thune nåede et af sine bestyrelseshøjde-
punkter for et par år siden med kåringen som 
Årets Bestyrelses-formand 2019 (PwC´s regi) 
som manden for bordenden i Dong og nu Ørsted 
A/S. Thune blev kåret for at være med til at 
accelerere en væsentlig klimaudvikling til gavn 
for samfundet. Klimaet er i stigende grad en 
hjørne-sten for Thune, og han er desuden 
engageret i internationalt arbejde for udviklingen 
af bæredygtige verdenshave.

Det ligger således lige for, at ØK Bladet spørger 
om, hvad han nu også tager med sig i ØK 
Fondens bestyrelse: 

- Verden kræver både før og efter Covid-19 en 
dybere forståelse af forskellige kulturer, klima-
udfordringer og værdier, siger Thune. Jeg vil 
gerne medvirke til udvikling af netværk og 
relationer mellem Danmark og de vigtige 

økonomier i hele Verden, i denne sammenhæng 
særdeles i Asien. ØK Fonden og Asia House kan 
udvikles til en endnu betydeligere faktor især i arbejdet 
for de unges forståelse for den respekt, der uomtvisteligt 
står omkring de danske interesser i Asien.  

ind i bestyrelsen. Jeg vil gerne arbejde for, at give danske 
virksomheder, iværksættere og fremtidens ledere 
muligheder for at skabe viden, netværk og nye veje til de 
dynamiske markeder. Vi skal formå at understøtte ØK´s 
eftermæle som afgørende dansk erhvervshistorie i sin 
tid. Jeg skal også pointere stor anerkendelse for ØK 
Klubbens virke og støtte i den sammenhæng

Tætte personlige ØK-kontakter
-Jeg har i hele min karriere været i tæt kontakt personligt 
med ØK-folk og -aktiviteter efter min start i 1977 som 
shippingelev i Mærsk, fortsætter Thune. Interessen kom 
ikke mindst via min morfar, senere hofchef Ebbe Munck, 
som i en årrække var i ØK´s bestyrelse. Jeg opholdt mig 
ofte i mine unge dage hos ham i Bangkok, da han var 
dansk ambassadør i Thailand, 1959-1967. Jeg oplevede 
her på nærmeste hold betydningen af de nære kontakter 
til ØK´s navnkundige position i Thailand såvel 
forretningsmæssigt som socialt. Faktisk fik det også 
indflydelse på mit valg om at starte karriere i Mærsk, for 
jeg ville ikke have siddende på mig, at jeg kom til ØK, 

fordi min morfar sad i bestyrelsen. Det skulle være mit 
eget værk – og sådan blev det.

Mærsk-karrieren bød ofte på lokalt kollegialt samvær og 
inspiration med ØK-personligheder som Carsten 
Dencker Nielsen i Thailand, Erik Bøgh Christensen i 
Hong Kong og Jan Vistisen i Indonesien. Vi havde alle ét 
mål - at fremme danske interesser. Nu fuldendes dén 
ring med de nye opgaver i ØK Fondens bestyrelse. 

Team-bygger
Thune bliver ofte omtalt som en dygtig diplomat og 
team-bygger undervejs i karrieren og især i sin 
nuværende position på det brede bestyrelsesplan. Her 
har hans far, tidligere ambassadør i Egypten, Japan og 
Italien, William Thune Andersen, også været en 
væsentlig inspiration. 
  
Privat bor Thomas Thune Andersen i Charlottenlund 
med fru Lillan. De har to – nu voksne - børn, Andreas og 
Amalie. 

Asia House-værk er tilbage i Bangkok 

Elizabeth og Peter Rømhild overrækker Asia House værket til 
Khun Charoen og hans hustru, Khunying Wanna, samt 
datteren, Khun Wallapa og hendes Project Director, Lee Lin. 
Elizabeth malede det i 1997, hvor Peter arbejdede i huset på 
Oriental Avenue.

Elizabeth Rømhild er kendt for sin kunstneriske åre med 
bl.a. et værk af Asia House Bangkok, som hun og 
husbond, Peter Rømhild, skænkede til Asia House i 
København for nogle år siden. Det blev her placeret i det 
navnkundige Bangkok-mødelokale. Som oprindeligt 
aftalt var maleriet kun til låns i København, og det er nu 
tilbage i andre gode hænder i Bangkok hos den 

Khun Charoen og hans familie har tidligere orienteret 
ØK Bladet ved lignende møde i Bangkok inden 
Carsten Dencker Nielsens død samt undertegnede om 
vidtrækkende planer for renovering af Asia House, 
Bangkok. Renoveringen kan blive næste brik i de 
omfattende projekter, familien har i gang på den 
markante tidligere ØK-jord i hjertet af Bangkok. Så 
måske sigtet er en placering af Elizabeths værk i den 
sammenhæng til sin tid.  � � �

Hvor maleriet nu kommer til at hænge er ikke helt 
afklaret. Men et godt bud i første omgang er 
restaurationsskibet ved Asiatique Riverfront, 
”Sirimahannop”, der jo er en kopi af H. N. Andersens 
navnkundige, ”Thoon Kramon” (omtalt ØK Bladet nr. 4 
2020).

*****

nuværende ejer af Asia House, Khun Charoen.  
Elizabeth og Peter var inviteret til Charoen-residensen 
for overrækkelsen af værket. 

I øvrigt et link-tips, vi har modtaget fra Peter 
Oldenborg, med ”Thom Kramon” og ”søster-
modellen”:

 https://www.youtube.com/watch?v=HXkkRwAF6eg �

Morten Kryger: - Projek-
tet har stærke historiske 
tråde til ØK bl.a. ved 
stifteren H. N. Andersen 
og Gustav Schau, som 
en betydel ig samar-
bejdspartner for Ander-
sen og i en periode 
bestyrelsesmedlem i ØK. 
Projektet er forankret og 
foreløbigt finansieret af 
Cumedin ApS, der ud-
vikler og investerer i 
kreative projekter inden-
for spændingsfel tet , 
kultur og medier. P.t. er vi 
i proces med udarbejdelse af manuskript og 
finansiering. Der arbejdes med et ambitiøst budget på 
mellem 50 og 100 mill. kr., der skal skaffes via offentlige 
fonde-/støttemuligheder og private investorer.

Direktør Morten Kryger, produktionsselskabet Cumedin 
ApS, arbejder på en film under arbejdstitlen, 
”Siameserne”, som i høj grad har ØK´s vugge i Asien 
som udgangspunkt.

Der er tale om en historisk og international spillefilm 
baseret på kaptajn Hans Marqvard Jensens skæbne. 
Filmoplægget er præsenteret for danske film-topnavne 
som  Peter Aalbæk Jensen, Zentropa, og skuespilleren 
Lars Mikkelsen. De er begge meget positive.

Gustav Schau, der kom til Siam 1884 som instruktør i 
den kgl. Siamesiske livgarde, er også en vigtig karakter i 
filmen. I 1897 etablerede Gustav Schau provins-
gendarmeriet, et paramilitært korps på 10.000 mand, 
som han ledede med rang af generalmajor. Derefter sad 
han i ØK's bestyrelse til sin død i 1919. Siams kontakt 
med Danmark udbyggedes bl.a. gennem ØK. I Bangkok 
var kendskabet til det danske sprog desuden udbredt 
helt op i 1960'erne. Vi ønsker at filmatisere denne 
særdeles interessante og fantastiske historie ikke 
mindst for at skabe større kulturel og kommerciel 
forståelse for relationen mellem Danmark og Thailand 
(Asien).

Og en appel fra Kryger (e-mail mk@artplayer.com): - Vi 
opfordrer ØK Bladets læsere til at kontakte os, hvis man 
har relevant viden, kontakter eller inspiration til projektet, 
herunder anekdoter, historiske materialer og andre 
relationer især til ØK, interessante film-lokationer, 
netværk i Thailand etc.                                             
                    ELJ

-Filmen udspiller sig fra 1858, hvor Danmark indgik en 
venskabs- og handelstraktat med Siam (Thailand), og 
godt op i 1900-tallet. Filmen skal optages på lokationer i 
både Danmark f.eks. gerne i Asia House og Thailand, og 
da Hans Marqvard Jensen er nationalhelt i Thailand, 
forventer vi også, at interessenter i Thailand vil støtte op 
om projektet.

Thomas Thune Andersen – inspireret af ØK-kontakter helt tilbage fra sin 
ungdom hos bl.a. morfar, Ebbe Munck i Bangkok.

Spillefilm om ØK´s vugge på vej 

Morten Kryger er i gang med 
Siam-filmprojekt
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Kommende arrangementer: Historiske holdepunkter – Vistisens hatte og cigarer – ØK og Rusland – Julefrokost - Banko 

Det er jo ”Langelænder” fra værftets savskæreri….

Livsvarige medlemmer

ØK-relateret litteratur

     Juni 2021     Juni 2021 

Se også formand Andy Vels Jensens 
kommentarer til generalforsamling på 
bagsiden.

Corona har på mange måder påvirket os bredt – også os 
alle i ØK Klubben. Det blev markeret ved afvikling af 
klubbens generalforsamling, 15. april, baseret på 
eventuelle kommentarer til dagsordenen via e-mail til 
dirigenten, Pia Wind. 

Det blev Pia ikke overbebyrdet af, da der ikke var 
reaktioner overhovedet. Det kan derfor bekræftes ud fra 
dagsordenen samt regnskab 2020 og formand Andys 
beretning, vi bragte i ØK Bladet marts 2021, at følgende 
er gældende:   

Ÿ F o r m a n d  A n d y  Ve l s  J e n s e n s  b e r e t n i n g   
godkendt.

Ÿ Bestyrelsen: Alle genvalgt samt nyvalg af Torben 
Nielsen og Søren Tousgaard Jensen. 

ØK Bladet bragte i juni sidste år stort interview med 
Torben i forbindelse med hans 70 års fødselsdag, 13. juli. 
Her sagde han bl.a.: - ØK Data var i mange år (1971-
1985) en vigtig del af min karriere, som senere rundede 
bl.a. BRF Kredit, GiroBank og rejsekort-udviklingen. Det 
vil jeg gerne kvittere for ved at deltage i ØK Klubbens 
bestyrelse. (Redaktionen henviser til interviewet i ØK 
Bladet nr. 2. 2020).

Ÿ Forslag fra bestyrelsen efter indstilling af Niels P. Veje 
godkendt. Således at bestyrelsen efter paragraf 3 kan 
indkalde til elektronisk generalforsamling via e-mail, 
hvis den på grund af danske myndigheders 
restriktioner ikke kan afholdes fysisk.

Nye kræfter i bestyrelsen

- Jeg startede som elev i Skibsafdelingen 1975. Min 
første udstationering var til Hong Kong 1979, derefter 
Bangkok, Stockholm (Johnson ScanStar), Pasadena og 
Los Angeles. Tilbage til Bangkok som chef for EAC 
Transport i ca. fire år, indtil vores aktiviteter blev solgt til 

Ÿ Bestyrelsen har senere konstitueret sig: Andy Vels 
Jensen, formand - Erik Ljunggren, næstformand og 
redaktør ØK Bladet – Erik Bøgh Christensen, 
kasserer – Pia Wind, sekretær – Maria O. M. Jensen, 
formand aktivitetsudvalget – Jens Bjergmose, 
formand hjemmesideudvalget – Aktivitetsudvalget i 
øvrigt Kerstin Jacobsen, Niels Peder Veje, Torben 
Nielsen og Søren Tousgaard Jensen. 

Generalforsamling sikrede så også nye, gode kræfter til 
bestyrelsen, Torben Nielsen og Søren Tousgaard 
Jensen. 

Søren Tousgaard Jensen bringer den stolte shipping-
tradition videre i bestyrelsen bl.a. fra sin tid som chef for 
EAC Transport i Bangkok. Søren er 65 år og siger bl.a.:  

Ÿ Det reviderede regnskab 2020 samt budget 2021 og 
kontingent 2022 (uændret kr. 350 årligt/livsvarigt kr. 
3.500) godkendt.

                 ELJ

Mine næsten 18 år i ØK var en fantastisk oplevelse og 
sat te  pos i t iv t ,  profess ionel t  præg på mine 
efterfølgende 27 år hos WalleniusWilhelmsen. 

Mærsk, og vi lukkede afdelingen, juni 1993.  Jeg blev 
derefter ansat i et firma, som var delejet af Wilh. 
Wilhelmsen i Oslo, ved deres kontor i Yokohama. 
Derefter blev det Wilhelmsen Lines i Oslo og Sydney.  
Wilhelmsen og det svenske Wallenius Lines dannede 
et kombineret RoRo shipping firma i 1999, som senere 
er blevet verdens største RoRo Shipping Line.  Blev 
flyttet til Stockholm og i slutningen af 2010 til St. 
Petersburg og åbnede her firmaets kontorer i Rusland. 
Efter godt fire år i Rusland tilbage til Stockholm og 
derefter Gøteborg, hvor jeg gik på pension, 2020.

Kalender uden ”forstyrrelse”

Nu, hvor jeg er flyttet til København, kan jeg begynde at 
være aktiv i ØK Klubben, hvor jeg har været medlem i 
mange år.  Jeg ser frem til at deltage aktivt i klubbens 
arrangementer og dermed at møde gamle kollegaer, 
samt at opleve diverse kulturelle og sociale aktiviteter. 
Jeg har ikke boet i Danmark siden begyndelsen af 
1979. Da jeg nu ikke længere har et arbejde, der 
”forstyrrer” min kalender, ser jeg også frem til at bruge 
tid på bestyrelsesarbejdet og dermed interaktion med 
nye kollegaer. ØK Klubben binder så mange stærke, 
gode minder og erfaringer sammen fra en meget 
speciel tid.

 �     ��                      

ØK Klubbens Corona-generalforsamling via e-mail 

Torben Nielsen, til venstre, og Søren Tousgaard Jensen er nye 
kræfter i ØK Klubbens bestyrelse. 

I et aktuelt nyhedsbrev oplyser Asia House, at huset 
sammen med Eksportforeningen samt Andersen 
Consult har udviklet et eksportprojekt, som har fået 
støtte fra Industriens Fond. Målet er at sikre øget viden 
om og adgang til markeder i Sydøstasien ved at 
opbygge og forbinde et forenet netværk af danske 

erhvervsfolk i Asien. Netværket skal også bistå danske 
SMV'er på det lokale marked. ØK Fonden ydede i 2019 
økonomisk støtte til at samle de danske handelskamre 
i Asien til et seminar i Bangkok, og det aktuelle projekt 
bygger videre på erfaringerne derfra.

Fokus på dansk-asiatisk netværk i Asia House

eventspaceasiahouse med 
bl.a. billeder af huset, 
events, indretning, diverse 
k l e n o d i e r  s a m t  Ø K 
historier. Instagram profil:

Der er også åbnet for privat udlejning til f.eks. din runde 
dag, familiefest o. lign. Se hjemmesiden:

Direktør Susanne Hækkerup, Asia House, følger op: - 
Eksport er motoren i dansk økonomi, og inden COVID-
19 krisen ramte, var mere end 845.000 danske 
arbejdspladser afhængige af eksporten. Eksport-
beskæftigelsen estimeres foreløbigt at være faldet med 
80.000 under krisen, og dansk eksport af varer og 

tjenester er samlet faldet 
med 8,1 procent fra 2019 til 
2020. 

Asia House åbner - også 
privat

 https://eventspace.asia-house.dk/ 

ØK Klubbens medlemmer 
kan tilmelde sig Asia House 
nyhedsbrev via dette link: 

 Asia House har også en 
profil på den sociale plat-
form Instagram:

https://asia-house.dk/friends-
of-asia-house/

 https://www.instagram.com/eventspaceasiahouse/

                    ELJ

Forholdene i og omkring Asia House udvikles løbende. Som f.eks. med dette, nye skilt på facaden, 
som kort fortæller om huset, man møder på Indiakaj 16. 

Direktør Ole Steffensen blev 20. april ny formand for 
EAC Invest, som er den sidste aktuelle rest af ØK 
A/S. 

Dagbladet Børsen er dykket ned i den aktuelle udvikling 
for EAC Invest og skriver bl. a: Efter årtier lang 
børsnedtur er aktien pludselig steget 900 pct. fra 
bunden og selskabets nyvalgte formand er klar til 
kursskifte: - Jeg håber, selskabet kan udvikle sig til 
noget større, end det er i dag. Det skal ikke længere 
handle om afvikling, men i stedet om udvikling af 
resterne fra det engang vidtforgrenede konglomerat.

Børsen oplyser, at EAC's børsværdi aktuelt er 126 mio. 
kr., mens egenkapitalen i selskabet er 52,7 mio. kr. 

Ole Steffensen er direktør i investeringsselskabet, Olav 
W. Hansen, der har haft lidt EAC-aktier som led i en 
almindelig portefølje i en årrække, og han fortsætter i 
Børsen: - Vi køber aktier, så vi kommer op på godt 20 
pct. fordi vi kan se, at det er blevet et gældfrit selskab, og 
der er gode aktiver tilbage. 

Dagbladet Børsen: Ny formand vil udvikle EAC Invest 

Indtil 2019 drev EAC Invest som bekendt også 
relokationsfirmaet Santa Fe, men efter store tab overtog 
selskabets långivere ejerskabet.                              

                    ELJ

Alle planer ligger for tiden forholdsvis stille under en 
skattesag, der kan udløse en millionregning. EAC har 
dog vundet sagen i første omgang, men skatte-
myndighederne har anket. 

Der er to aktiver aktuelt i EAC Invest-porteføljen: 17,4 % 
ejerskab i Thai Poly Acrylic Company, der er børsnoteret 
i Thailand, samt 5 % i et ejendomskompleks i Beijing, 
East Lake Villas, som ØK etablerede i 1986 med Beijing 
Schougang Group (China Steel). 

Venter afklaring på skattesag

Ole Steffensen til Børsen: - Hele spørgsmålet er, om 
man skal beskattes af nogle fiktive renter i et land med 
hyperinflation. Jeg mener, vi har en god sag, men hvis vi 
taber, kan det koste os op mod 100 mio. kr. Vinder vi, får 
vi vores handlefrihed tilbage. 
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Kommende arrangementer: Historiske holdepunkter – Vistisens hatte og cigarer – ØK og Rusland – Julefrokost - Banko 

Det er jo ”Langelænder” fra værftets savskæreri….

Livsvarige medlemmer

ØK-relateret litteratur

     Juni 2021     Juni 2021 

Se også formand Andy Vels Jensens 
kommentarer til generalforsamling på 
bagsiden.

Corona har på mange måder påvirket os bredt – også os 
alle i ØK Klubben. Det blev markeret ved afvikling af 
klubbens generalforsamling, 15. april, baseret på 
eventuelle kommentarer til dagsordenen via e-mail til 
dirigenten, Pia Wind. 

Det blev Pia ikke overbebyrdet af, da der ikke var 
reaktioner overhovedet. Det kan derfor bekræftes ud fra 
dagsordenen samt regnskab 2020 og formand Andys 
beretning, vi bragte i ØK Bladet marts 2021, at følgende 
er gældende:   

Ÿ F o r m a n d  A n d y  Ve l s  J e n s e n s  b e r e t n i n g   
godkendt.

Ÿ Bestyrelsen: Alle genvalgt samt nyvalg af Torben 
Nielsen og Søren Tousgaard Jensen. 

ØK Bladet bragte i juni sidste år stort interview med 
Torben i forbindelse med hans 70 års fødselsdag, 13. juli. 
Her sagde han bl.a.: - ØK Data var i mange år (1971-
1985) en vigtig del af min karriere, som senere rundede 
bl.a. BRF Kredit, GiroBank og rejsekort-udviklingen. Det 
vil jeg gerne kvittere for ved at deltage i ØK Klubbens 
bestyrelse. (Redaktionen henviser til interviewet i ØK 
Bladet nr. 2. 2020).

Ÿ Forslag fra bestyrelsen efter indstilling af Niels P. Veje 
godkendt. Således at bestyrelsen efter paragraf 3 kan 
indkalde til elektronisk generalforsamling via e-mail, 
hvis den på grund af danske myndigheders 
restriktioner ikke kan afholdes fysisk.

Nye kræfter i bestyrelsen

- Jeg startede som elev i Skibsafdelingen 1975. Min 
første udstationering var til Hong Kong 1979, derefter 
Bangkok, Stockholm (Johnson ScanStar), Pasadena og 
Los Angeles. Tilbage til Bangkok som chef for EAC 
Transport i ca. fire år, indtil vores aktiviteter blev solgt til 

Ÿ Bestyrelsen har senere konstitueret sig: Andy Vels 
Jensen, formand - Erik Ljunggren, næstformand og 
redaktør ØK Bladet – Erik Bøgh Christensen, 
kasserer – Pia Wind, sekretær – Maria O. M. Jensen, 
formand aktivitetsudvalget – Jens Bjergmose, 
formand hjemmesideudvalget – Aktivitetsudvalget i 
øvrigt Kerstin Jacobsen, Niels Peder Veje, Torben 
Nielsen og Søren Tousgaard Jensen. 

Generalforsamling sikrede så også nye, gode kræfter til 
bestyrelsen, Torben Nielsen og Søren Tousgaard 
Jensen. 

Søren Tousgaard Jensen bringer den stolte shipping-
tradition videre i bestyrelsen bl.a. fra sin tid som chef for 
EAC Transport i Bangkok. Søren er 65 år og siger bl.a.:  

Ÿ Det reviderede regnskab 2020 samt budget 2021 og 
kontingent 2022 (uændret kr. 350 årligt/livsvarigt kr. 
3.500) godkendt.

                 ELJ

Mine næsten 18 år i ØK var en fantastisk oplevelse og 
sat te  pos i t iv t ,  profess ionel t  præg på mine 
efterfølgende 27 år hos WalleniusWilhelmsen. 

Mærsk, og vi lukkede afdelingen, juni 1993.  Jeg blev 
derefter ansat i et firma, som var delejet af Wilh. 
Wilhelmsen i Oslo, ved deres kontor i Yokohama. 
Derefter blev det Wilhelmsen Lines i Oslo og Sydney.  
Wilhelmsen og det svenske Wallenius Lines dannede 
et kombineret RoRo shipping firma i 1999, som senere 
er blevet verdens største RoRo Shipping Line.  Blev 
flyttet til Stockholm og i slutningen af 2010 til St. 
Petersburg og åbnede her firmaets kontorer i Rusland. 
Efter godt fire år i Rusland tilbage til Stockholm og 
derefter Gøteborg, hvor jeg gik på pension, 2020.

Kalender uden ”forstyrrelse”

Nu, hvor jeg er flyttet til København, kan jeg begynde at 
være aktiv i ØK Klubben, hvor jeg har været medlem i 
mange år.  Jeg ser frem til at deltage aktivt i klubbens 
arrangementer og dermed at møde gamle kollegaer, 
samt at opleve diverse kulturelle og sociale aktiviteter. 
Jeg har ikke boet i Danmark siden begyndelsen af 
1979. Da jeg nu ikke længere har et arbejde, der 
”forstyrrer” min kalender, ser jeg også frem til at bruge 
tid på bestyrelsesarbejdet og dermed interaktion med 
nye kollegaer. ØK Klubben binder så mange stærke, 
gode minder og erfaringer sammen fra en meget 
speciel tid.

 �     ��                      

ØK Klubbens Corona-generalforsamling via e-mail 

Torben Nielsen, til venstre, og Søren Tousgaard Jensen er nye 
kræfter i ØK Klubbens bestyrelse. 

I et aktuelt nyhedsbrev oplyser Asia House, at huset 
sammen med Eksportforeningen samt Andersen 
Consult har udviklet et eksportprojekt, som har fået 
støtte fra Industriens Fond. Målet er at sikre øget viden 
om og adgang til markeder i Sydøstasien ved at 
opbygge og forbinde et forenet netværk af danske 

erhvervsfolk i Asien. Netværket skal også bistå danske 
SMV'er på det lokale marked. ØK Fonden ydede i 2019 
økonomisk støtte til at samle de danske handelskamre 
i Asien til et seminar i Bangkok, og det aktuelle projekt 
bygger videre på erfaringerne derfra.

Fokus på dansk-asiatisk netværk i Asia House

eventspaceasiahouse med 
bl.a. billeder af huset, 
events, indretning, diverse 
k l e n o d i e r  s a m t  Ø K 
historier. Instagram profil:

Der er også åbnet for privat udlejning til f.eks. din runde 
dag, familiefest o. lign. Se hjemmesiden:

Direktør Susanne Hækkerup, Asia House, følger op: - 
Eksport er motoren i dansk økonomi, og inden COVID-
19 krisen ramte, var mere end 845.000 danske 
arbejdspladser afhængige af eksporten. Eksport-
beskæftigelsen estimeres foreløbigt at være faldet med 
80.000 under krisen, og dansk eksport af varer og 

tjenester er samlet faldet 
med 8,1 procent fra 2019 til 
2020. 

Asia House åbner - også 
privat

 https://eventspace.asia-house.dk/ 

ØK Klubbens medlemmer 
kan tilmelde sig Asia House 
nyhedsbrev via dette link: 

 Asia House har også en 
profil på den sociale plat-
form Instagram:

https://asia-house.dk/friends-
of-asia-house/

 https://www.instagram.com/eventspaceasiahouse/

                    ELJ

Forholdene i og omkring Asia House udvikles løbende. Som f.eks. med dette, nye skilt på facaden, 
som kort fortæller om huset, man møder på Indiakaj 16. 

Direktør Ole Steffensen blev 20. april ny formand for 
EAC Invest, som er den sidste aktuelle rest af ØK 
A/S. 

Dagbladet Børsen er dykket ned i den aktuelle udvikling 
for EAC Invest og skriver bl. a: Efter årtier lang 
børsnedtur er aktien pludselig steget 900 pct. fra 
bunden og selskabets nyvalgte formand er klar til 
kursskifte: - Jeg håber, selskabet kan udvikle sig til 
noget større, end det er i dag. Det skal ikke længere 
handle om afvikling, men i stedet om udvikling af 
resterne fra det engang vidtforgrenede konglomerat.

Børsen oplyser, at EAC's børsværdi aktuelt er 126 mio. 
kr., mens egenkapitalen i selskabet er 52,7 mio. kr. 

Ole Steffensen er direktør i investeringsselskabet, Olav 
W. Hansen, der har haft lidt EAC-aktier som led i en 
almindelig portefølje i en årrække, og han fortsætter i 
Børsen: - Vi køber aktier, så vi kommer op på godt 20 
pct. fordi vi kan se, at det er blevet et gældfrit selskab, og 
der er gode aktiver tilbage. 

Dagbladet Børsen: Ny formand vil udvikle EAC Invest 

Indtil 2019 drev EAC Invest som bekendt også 
relokationsfirmaet Santa Fe, men efter store tab overtog 
selskabets långivere ejerskabet.                              

                    ELJ

Alle planer ligger for tiden forholdsvis stille under en 
skattesag, der kan udløse en millionregning. EAC har 
dog vundet sagen i første omgang, men skatte-
myndighederne har anket. 

Der er to aktiver aktuelt i EAC Invest-porteføljen: 17,4 % 
ejerskab i Thai Poly Acrylic Company, der er børsnoteret 
i Thailand, samt 5 % i et ejendomskompleks i Beijing, 
East Lake Villas, som ØK etablerede i 1986 med Beijing 
Schougang Group (China Steel). 

Venter afklaring på skattesag

Ole Steffensen til Børsen: - Hele spørgsmålet er, om 
man skal beskattes af nogle fiktive renter i et land med 
hyperinflation. Jeg mener, vi har en god sag, men hvis vi 
taber, kan det koste os op mod 100 mio. kr. Vinder vi, får 
vi vores handlefrihed tilbage. 
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Vægmaleri i Holbergsgade?

ØK KLUBBEN ARRANGEMENTER: SOMMERGOLF, 3. JULI - DEN FRANSKE SKOLE, 24. SEPTEMBER – MERE VENTER

Kommende arrangementer

Dødsfald - Æret være hans minde

     Juni 2021     Juni 2021 

NYT FRA ØK KLUBBEN udgives af ØK Klubben. Redaktør: Erik Ljunggren (ELJ), e-mail erikjunge88@gmail.com, der sammen med Andy Vels 
Jensen, Maria Jensen Jens Bjergmose, Ole John Mohrsen og John Busch udgør redaktionsudvalget. Udvalgets adresse er c/o ØK Klubben, Asia 
House, Indiakaj 16, 2100 København Ø, e-mail redaktion@eacclub.dk.Grafik og lay-out: John Busch, e-mail busch@eacclub.dk 
Klubbens e-mail eacc@eacclub.dk og hjemmeside www.eacclub.dk
Klubbens bankkonto: Danske Bank nr. 1551-16751790 (SWIFT DABADKKK IBAN  DK2730000016751790)
KØB AKTIVITETER –  BETAL KONTINGENT (pt årligt kr. 350): Du kan nu betale dit kontingent og købe din deltagelse i ØK Klubbens arrangementer via 
den nye hjemmeside, www.eacclub.dk. Vælg her medlemsside (her bliver du bedt om adgangskode, samme som på den gamle hjemmeside), gå ind i 
butik og vælg det ”produkt”, du vil købe, og når du trykker køb bliver din indkøbskurv øverst i højre hjørne opdateret. Når du har købt, trykker du på ”kurven” 
tjekker om alle dine ”varer” er der. Tryk derefter ”kassen” og du får et billede, hvor du bedes taste dine oplysninger og kreditkort oplysninger. Tjek dine 
indtastninger, tryk næste og din ordre er gennemført. Du kan også ved betaling benytte klubbens mobilepay: 629726.
OBS: Check er ikke længere et gyldigt betalingsmiddel, så undlad venligst at betale diverse med check overhovedet, men brug vores www-muligheder 
eller konto, som fremgår herover. Næste nr. af ØK Bladet forventes udsendt september 2021

ØK Klubbens aktivitetsudvalg, Maria O. M. Jensen 
(formand), Kerstin Jacobsen, Niels P. Veje, Torben 
Nielsen, Søren Tousgaard Jensen og Erik Ljunggren 
har gjort status over hvordan og hvornår, vi forhåbentlig 
kan få gang i at mødes igen i forhold til Covid-19 
restriktionerne. Alt planlagt i vinteren, foråret og inden 
sommeren blev som bekendt desværre udsat eller 
aflyst. 

I forvejen har mange medlemmer betalt og tilmeldt sig 
Cirkusrevyen, 3. august, Vi ses igen, 14. oktober og 
jazz, 10.2. 2022. De får alle direkte orientering fra 
udvalgets formand, Maria.   

Fredag 2. juli: ØK-golf i Hornbæk 

Oprindeligt planlagt arrangement august 2021 
med Fanny Lai og Bjørn Olesen er udsat til efterår 
2022. 

Tilmelding: claus-m@mail.dk senest 23. juni 

Fakta for ØK Klubbens første arrangementer i 
2021-kalenderen:

Arrangement-ansvarlige: Golf komiteen ved 
Andy Vels Jensen og Kenneth Luciani.

Sommerens ØK-golftræf er igen planlagt i 
Hornbæk, fredag 2. juli, fra morgenstunden. Helt 
efter samme ramme som sidst, og alle deltagere 
her kontaktes direkte af arrangørerne. 

Ti rsdag  3 .  august :  C i rkusrevyen  og 
Postgården
Vi mødes i Cirkusrevyen på Bakken med spisning 

2013 arrangerede klubben en vellykket vandretur i 
Jægersborg Dyrehave med rundvisning i det dengang 
nyrenoverede Eremitageslottet. Nu gentager vi 
succesen, denne gang med transport i hestevogn fra 
holdepladsen nær Røde Port ved Klampenborg Station. 
Deltagergebyr 200 kr./person. Vi bliver fordelt i 
hestevognene med afgang fra holdepladsen kl. 10.30. 
Efter turen til Eremitage Slot, får vi en rundvisning med 
guide fra kl. 11.15. Efter rundvisningen er der igen 
transport i hestevogn til Peter Liep's Hus. Vejret kan friste 
klubbens deltagere til at vandre mod Bakken fra slottet. 
Vi har derfor tænkt på alle de tørstige og sultne deltagere 
i denne udflugt og har reserveret borde i Havestuen, 
Peter Liep's Hus. Frokosten er for deltagernes egen 
regning. Klubben forhåndsbestiller 2 stk. uspecificeret 
smørrebrød på fade samt en øl/glas vin for i alt 249 
kr./person på basis af deltagernes tilmeldinger. Evt. 
tilkøb af drikkevarer, kaffe m.v. betales af hver enkelt i 
baren. Der er desværre begrænsning på antal 
tilmeldinger til denne udflugt, så det foregår efter ”først til 
mølle princippet” med tilmelding via hjemmesiden 
senest den 15. august. Herefter oprettes venteliste. 
Kapervognene tilbyder transport fra Bakken til 

forinden på restaurant Postgården, Alle 55 tilmeldte 
til aflyste arrangement sommeren 2020 er overført 
til den nye dato. Arrangementet er udsolgt, men der 
er etableret en venteliste i tilfælde af afbud. 
Arrangementet er lukket for yderligere tilmelding. 
Arrangement-ansvarlig: Maria O. M. Jensen e-
mail: morasutti@hotmail.com 

Torsdag 26. august: Kaper-udflugt til Eremitage-
slottet

Torsdag 9. september: Frihedsmuseet  

holdepladsen ved Røde Port, men afstanden fra Peter 
Liep's Hus til Røde Port er blot ca. 600 meter. 
Arrangement-ansvarlige: Kerstin Jacobsen og Niels 
P. Veje.

Vi es igen i Asia House – torsdag 14. oktober kl. 17
Inspireret af Vera Lynns navnkundige, We´ll Meet Again, 
er stemningen, vi søger at genskabe, når vi igen mødes i 
Asia House efter den lange corona-pause. Aftenen er lagt 
i hænderne på sangeren og Vera Lynn-fortolkeren, Mette 
Lethan, og pianisten, Gorm Bülow. De garanterer ægte 
stemning blandt os – og inspiration til at synge med efter 
bedste evne. Og så kan vi også glæde os til ægte 

Kerstin er aktivitets udvalgets primære tovholder 
denne dag.  

Endelig får vi mulighed for at besøge det nye, markante 
Frihedsmuseet, Churchill Parken ved Kastellet i 
København, med to hold á 20 henholdsvis kl. 10.15 og 
11. ØK Klubben er vært for rundvisning med guide for 
medlemmer + ægtefælle, mens øvrige gæster bedes 
betale kr. 100 kr. ved tilmeldingen. Rundvisningerne 
varer ca. 45 minutter, og vi mødes ved hovedindgangen ti 
minutter før, rundvisningen starter. Vi beder om tilmelding 
på hjemmesiden efter ”først til mølle” hurtigst muligt og 
senest, fredag d. 27. august. De første 20, der 
ti lmeldes, deltager som udgangspunkt i første 
rundvisning kl. 10.15, efterfølgende kl. 11. Alle bliver 
orienteret om holdene hurtigst muligt inden, vi mødes, 9. 
september. Frokost kl. 12 er for egen regning på 
Restaurant Kastellet, (tidligere Cafe Toldboden), 
Amaliegade 41, få minutters. gang fra museet. Vi har 
reserveret bord til max. 40 deltagere. Restaurant 
Kastellet tilbyder to stk. uspecificeret luksussmørrebrød 
samt en øl eller et glas vin, samlet kr. 275. Oplys gerne 
ved tilmeldingen, om I ønsker at deltage i frokosten af 
hensyn til bordreservationen. Hvis der ønskes andet 
menu-valg eller spørgsmål til hold-sammensætningen, 
kontakt da gerne Kerstin Jacobsen på tlf.  4061 2581 eller 
via mail: kerstin.jacobsen@mail.dk 

Arrangement-ansvarlig:  Maria og hele udvalget

Runchel-stemning ved Britha og Kajs navnkundige 
rijsttafel. Arrangement måtte som bekendt udsættes i 
den oprindelige planlægning, hvor der allerede var 36 
tilmeldte (som alle bliver orienteret af Maria). Nu åbner 
muligheden for flere tilmeldinger via hjemmesiden. 
Prisen er kr. 250 pr. medlem/ægtefælle, hvis du tager 
øvrige gæster med er deres pris kr.300.Tilmeldlng 
senest 5. oktober 2021. 

Sæt også kryds i din 2021-kalender her:
Vi adviserer også allerede nu om arrangementer, som 
bliver yderligere konkretiseret i ØK Bladet nr. 3, medio 
september, så vent gerne med tilmelding herefter, men 
kryds gerne af i din kalender: 

Torsdag 18. november i Asia House:
Honorarbisserne herre-julefrokost afholdes 
fremover som en del af ØK Klubbens aktiviteter. 
Arrangement ansvarlig: Niels Peder Veje med flere

Torsdag, 2. december kl. 17 i Asia House, 
Julebanko. ØK Klubbens navnkundige julebanko med 
spændende dyst på pladerne om masser af gevinster, 
sandwich forinden samt gløgg og æbleskiver i pausen. 
Arrangement-ansvarlig: Hele aktivitetsudvalget 
anført af Maria O. M. Jensen.
morasutti@hotmail.com

JAZZ, torsdag 10. februar 2022 kl. 17 i Asia House 
med Chr. Eugén Olsen og hans Up Town Band. Også 
dette oprindelige arrangement blev udsat og allerede 
tilmeldte bliver kontaktet af Maria. Der bliver åbnet for 
yderligere tilmeldinger. Arrangementsvarlig Erik 
Ljunggren.

2022-kalenderen:  

ØK Klubbens 75 års fødselsdagsfest, 5. august 
2022, Langelinie pavillonen.  Arrangement 
ansvarl ige: Andy Vels Jensen samt hele 
bestyrelsen. 

Kommende arrangementer: Samlet oversigt og aktuelle faktuelle fakta

Herlig melding: Vi er klar til at mødes igen

2. juli: ØK Klubbens golf i Hornbæk.

3. august: Middag Postgården og Cirkusrevyen på Bakken.

26. august: Kapervogn fra Røde Port på Bakken til rundvisning på Eremitage Slottet, derefter frokost i 
Peter Liep´s Hus. 

Her samlet status på forventningerne til klubbens aktuelle arrangement-kalender:

2021:

9. september: Frihedsmuseet i København efterfulgt af frokost i nærliggende Restaurant Kastellet, 
Amaliegade 41.

4. oktober: Sang og musik i Asia house: ”Vi ses igen” - rundet af med Runchels rijsttafel.

18. november: Honorarbissernes og ØK Klubbens julefrokost i Asia House.

2.december: Julebanko i Asia House samt sandwich, æbleskiver og gløgg undervejs

2022:
10.februar: Jazz i Asia House med Eugen-Olsens Up Town Band. Middag i pausen. 

5. august: ØK Klubben 75 år, Langelinie Pavillonen. 

Din tilmelding til de aktuelle arrangementer – se kolofonen her under. Eventuel telefonisk kontakt til 
aktivitetsudvalget: Maria O. M. Jensen, tlf. +45 4087 3056.

Køb af drikkevarer ved klubbens Asia House arrangementer: Vand 15 kr. - Øl 20 kr. - Rød-/hvidvin pr. glas 25 kr. 
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Vægmaleri i Holbergsgade?

ØK KLUBBEN ARRANGEMENTER: SOMMERGOLF, 3. JULI - DEN FRANSKE SKOLE, 24. SEPTEMBER – MERE VENTER

Kommende arrangementer

Dødsfald - Æret være hans minde

     Juni 2021     Juni 2021 

NYT FRA ØK KLUBBEN udgives af ØK Klubben. Redaktør: Erik Ljunggren (ELJ), e-mail erikjunge88@gmail.com, der sammen med Andy Vels 
Jensen, Maria Jensen Jens Bjergmose, Ole John Mohrsen og John Busch udgør redaktionsudvalget. Udvalgets adresse er c/o ØK Klubben, Asia 
House, Indiakaj 16, 2100 København Ø, e-mail redaktion@eacclub.dk.Grafik og lay-out: John Busch, e-mail busch@eacclub.dk 
Klubbens e-mail eacc@eacclub.dk og hjemmeside www.eacclub.dk
Klubbens bankkonto: Danske Bank nr. 1551-16751790 (SWIFT DABADKKK IBAN  DK2730000016751790)
KØB AKTIVITETER –  BETAL KONTINGENT (pt årligt kr. 350): Du kan nu betale dit kontingent og købe din deltagelse i ØK Klubbens arrangementer via 
den nye hjemmeside, www.eacclub.dk. Vælg her medlemsside (her bliver du bedt om adgangskode, samme som på den gamle hjemmeside), gå ind i 
butik og vælg det ”produkt”, du vil købe, og når du trykker køb bliver din indkøbskurv øverst i højre hjørne opdateret. Når du har købt, trykker du på ”kurven” 
tjekker om alle dine ”varer” er der. Tryk derefter ”kassen” og du får et billede, hvor du bedes taste dine oplysninger og kreditkort oplysninger. Tjek dine 
indtastninger, tryk næste og din ordre er gennemført. Du kan også ved betaling benytte klubbens mobilepay: 629726.
OBS: Check er ikke længere et gyldigt betalingsmiddel, så undlad venligst at betale diverse med check overhovedet, men brug vores www-muligheder 
eller konto, som fremgår herover. Næste nr. af ØK Bladet forventes udsendt september 2021

ØK Klubbens aktivitetsudvalg, Maria O. M. Jensen 
(formand), Kerstin Jacobsen, Niels P. Veje, Torben 
Nielsen, Søren Tousgaard Jensen og Erik Ljunggren 
har gjort status over hvordan og hvornår, vi forhåbentlig 
kan få gang i at mødes igen i forhold til Covid-19 
restriktionerne. Alt planlagt i vinteren, foråret og inden 
sommeren blev som bekendt desværre udsat eller 
aflyst. 

I forvejen har mange medlemmer betalt og tilmeldt sig 
Cirkusrevyen, 3. august, Vi ses igen, 14. oktober og 
jazz, 10.2. 2022. De får alle direkte orientering fra 
udvalgets formand, Maria.   

Fredag 2. juli: ØK-golf i Hornbæk 

Oprindeligt planlagt arrangement august 2021 
med Fanny Lai og Bjørn Olesen er udsat til efterår 
2022. 

Tilmelding: claus-m@mail.dk senest 23. juni 

Fakta for ØK Klubbens første arrangementer i 
2021-kalenderen:

Arrangement-ansvarlige: Golf komiteen ved 
Andy Vels Jensen og Kenneth Luciani.

Sommerens ØK-golftræf er igen planlagt i 
Hornbæk, fredag 2. juli, fra morgenstunden. Helt 
efter samme ramme som sidst, og alle deltagere 
her kontaktes direkte af arrangørerne. 

Ti rsdag  3 .  august :  C i rkusrevyen  og 
Postgården
Vi mødes i Cirkusrevyen på Bakken med spisning 

2013 arrangerede klubben en vellykket vandretur i 
Jægersborg Dyrehave med rundvisning i det dengang 
nyrenoverede Eremitageslottet. Nu gentager vi 
succesen, denne gang med transport i hestevogn fra 
holdepladsen nær Røde Port ved Klampenborg Station. 
Deltagergebyr 200 kr./person. Vi bliver fordelt i 
hestevognene med afgang fra holdepladsen kl. 10.30. 
Efter turen til Eremitage Slot, får vi en rundvisning med 
guide fra kl. 11.15. Efter rundvisningen er der igen 
transport i hestevogn til Peter Liep's Hus. Vejret kan friste 
klubbens deltagere til at vandre mod Bakken fra slottet. 
Vi har derfor tænkt på alle de tørstige og sultne deltagere 
i denne udflugt og har reserveret borde i Havestuen, 
Peter Liep's Hus. Frokosten er for deltagernes egen 
regning. Klubben forhåndsbestiller 2 stk. uspecificeret 
smørrebrød på fade samt en øl/glas vin for i alt 249 
kr./person på basis af deltagernes tilmeldinger. Evt. 
tilkøb af drikkevarer, kaffe m.v. betales af hver enkelt i 
baren. Der er desværre begrænsning på antal 
tilmeldinger til denne udflugt, så det foregår efter ”først til 
mølle princippet” med tilmelding via hjemmesiden 
senest den 15. august. Herefter oprettes venteliste. 
Kapervognene tilbyder transport fra Bakken til 

forinden på restaurant Postgården, Alle 55 tilmeldte 
til aflyste arrangement sommeren 2020 er overført 
til den nye dato. Arrangementet er udsolgt, men der 
er etableret en venteliste i tilfælde af afbud. 
Arrangementet er lukket for yderligere tilmelding. 
Arrangement-ansvarlig: Maria O. M. Jensen e-
mail: morasutti@hotmail.com 

Torsdag 26. august: Kaper-udflugt til Eremitage-
slottet

Torsdag 9. september: Frihedsmuseet  

holdepladsen ved Røde Port, men afstanden fra Peter 
Liep's Hus til Røde Port er blot ca. 600 meter. 
Arrangement-ansvarlige: Kerstin Jacobsen og Niels 
P. Veje.

Vi es igen i Asia House – torsdag 14. oktober kl. 17
Inspireret af Vera Lynns navnkundige, We´ll Meet Again, 
er stemningen, vi søger at genskabe, når vi igen mødes i 
Asia House efter den lange corona-pause. Aftenen er lagt 
i hænderne på sangeren og Vera Lynn-fortolkeren, Mette 
Lethan, og pianisten, Gorm Bülow. De garanterer ægte 
stemning blandt os – og inspiration til at synge med efter 
bedste evne. Og så kan vi også glæde os til ægte 

Kerstin er aktivitets udvalgets primære tovholder 
denne dag.  

Endelig får vi mulighed for at besøge det nye, markante 
Frihedsmuseet, Churchill Parken ved Kastellet i 
København, med to hold á 20 henholdsvis kl. 10.15 og 
11. ØK Klubben er vært for rundvisning med guide for 
medlemmer + ægtefælle, mens øvrige gæster bedes 
betale kr. 100 kr. ved tilmeldingen. Rundvisningerne 
varer ca. 45 minutter, og vi mødes ved hovedindgangen ti 
minutter før, rundvisningen starter. Vi beder om tilmelding 
på hjemmesiden efter ”først til mølle” hurtigst muligt og 
senest, fredag d. 27. august. De første 20, der 
ti lmeldes, deltager som udgangspunkt i første 
rundvisning kl. 10.15, efterfølgende kl. 11. Alle bliver 
orienteret om holdene hurtigst muligt inden, vi mødes, 9. 
september. Frokost kl. 12 er for egen regning på 
Restaurant Kastellet, (tidligere Cafe Toldboden), 
Amaliegade 41, få minutters. gang fra museet. Vi har 
reserveret bord til max. 40 deltagere. Restaurant 
Kastellet tilbyder to stk. uspecificeret luksussmørrebrød 
samt en øl eller et glas vin, samlet kr. 275. Oplys gerne 
ved tilmeldingen, om I ønsker at deltage i frokosten af 
hensyn til bordreservationen. Hvis der ønskes andet 
menu-valg eller spørgsmål til hold-sammensætningen, 
kontakt da gerne Kerstin Jacobsen på tlf.  4061 2581 eller 
via mail: kerstin.jacobsen@mail.dk 

Arrangement-ansvarlig:  Maria og hele udvalget

Runchel-stemning ved Britha og Kajs navnkundige 
rijsttafel. Arrangement måtte som bekendt udsættes i 
den oprindelige planlægning, hvor der allerede var 36 
tilmeldte (som alle bliver orienteret af Maria). Nu åbner 
muligheden for flere tilmeldinger via hjemmesiden. 
Prisen er kr. 250 pr. medlem/ægtefælle, hvis du tager 
øvrige gæster med er deres pris kr.300.Tilmeldlng 
senest 5. oktober 2021. 

Sæt også kryds i din 2021-kalender her:
Vi adviserer også allerede nu om arrangementer, som 
bliver yderligere konkretiseret i ØK Bladet nr. 3, medio 
september, så vent gerne med tilmelding herefter, men 
kryds gerne af i din kalender: 

Torsdag 18. november i Asia House:
Honorarbisserne herre-julefrokost afholdes 
fremover som en del af ØK Klubbens aktiviteter. 
Arrangement ansvarlig: Niels Peder Veje med flere

Torsdag, 2. december kl. 17 i Asia House, 
Julebanko. ØK Klubbens navnkundige julebanko med 
spændende dyst på pladerne om masser af gevinster, 
sandwich forinden samt gløgg og æbleskiver i pausen. 
Arrangement-ansvarlig: Hele aktivitetsudvalget 
anført af Maria O. M. Jensen.
morasutti@hotmail.com

JAZZ, torsdag 10. februar 2022 kl. 17 i Asia House 
med Chr. Eugén Olsen og hans Up Town Band. Også 
dette oprindelige arrangement blev udsat og allerede 
tilmeldte bliver kontaktet af Maria. Der bliver åbnet for 
yderligere tilmeldinger. Arrangementsvarlig Erik 
Ljunggren.

2022-kalenderen:  

ØK Klubbens 75 års fødselsdagsfest, 5. august 
2022, Langelinie pavillonen.  Arrangement 
ansvarl ige: Andy Vels Jensen samt hele 
bestyrelsen. 

Kommende arrangementer: Samlet oversigt og aktuelle faktuelle fakta

Herlig melding: Vi er klar til at mødes igen

2. juli: ØK Klubbens golf i Hornbæk.

3. august: Middag Postgården og Cirkusrevyen på Bakken.

26. august: Kapervogn fra Røde Port på Bakken til rundvisning på Eremitage Slottet, derefter frokost i 
Peter Liep´s Hus. 

Her samlet status på forventningerne til klubbens aktuelle arrangement-kalender:

2021:

9. september: Frihedsmuseet i København efterfulgt af frokost i nærliggende Restaurant Kastellet, 
Amaliegade 41.

4. oktober: Sang og musik i Asia house: ”Vi ses igen” - rundet af med Runchels rijsttafel.

18. november: Honorarbissernes og ØK Klubbens julefrokost i Asia House.

2.december: Julebanko i Asia House samt sandwich, æbleskiver og gløgg undervejs

2022:
10.februar: Jazz i Asia House med Eugen-Olsens Up Town Band. Middag i pausen. 

5. august: ØK Klubben 75 år, Langelinie Pavillonen. 

Din tilmelding til de aktuelle arrangementer – se kolofonen her under. Eventuel telefonisk kontakt til 
aktivitetsudvalget: Maria O. M. Jensen, tlf. +45 4087 3056.

Køb af drikkevarer ved klubbens Asia House arrangementer: Vand 15 kr. - Øl 20 kr. - Rød-/hvidvin pr. glas 25 kr. 



Formandens hjørne:

Jeg takker igen den gamle bestyrelse for det store 
arbejde, der blev lagt i Klubben i 2020. Det var et 
særdeles mærkeligt år, og selvom de fleste aktiviteter 
ikke kunne føres ud i livet, så var arbejdsbyrden 
bestemt ikke mindre - nok større - idet arrange-
menterne først skulle planlægges, hvorefter de så 
enten blev annulleret eller udskudt. 

Generalforsamlingen – velkommen til nye kræfter
Vores generalforsamling blev igen afholdt i god ro og 
orden; hjemme i stuerne desværre. Den gamle 
bestyrelse fortsætter endnu et år, og blev yderligere 
forstærket med en ny ”sømand”; Søren Tousgaard 
Jensen; der erstatter afdøde, Søren Bjørn Søgaard. 
Desuden stillede Torben Nielsen sig til rådighed og blev 
også indvalgt i 2021-2022 bestyrelsen. Velkommen til 
dem begge og på forlods mange tak for jeres indsats i 
såvel bestyrelsen samt med vores aktiviteter, hvor jeg 
glæder mig over, de allerede er i sving.

Vi følger så op 3. august med det udskudte 
arrangement i Cirkusrevyen. De, der var tilmeldt og har 
betalt, vil høre nærmere fra vores aktivitetsudvalg, men 
'safe to say', der er blændende omtale i pressen 
omkring dette års revy. Vores revy-arrangement er 
udsolgt, men Maria har en lille venteliste, hvis det bliver 
aktuelt. Senere i august glæder vi os så til god 
gammeldags kapertur i Dyrehaven med besøg på 
Eremitageslottet og ikke mindst Peter Liep´s Hus.

Igen: Skriv vores fødselsdagsfest, 5. august 2022 i 
Langelinie Pavillonen, i Din kalender og husk, at Du må 
meget gerne invitere en gæst, der har eller har haft 
relationer til ØK. Festen er ikke kun for medlemmer.

Vi starter med golf, fredag 2. juli i Hornbæk. Mere 
aktuelt om det også på hjemmesiden. Og I, der tidligere 
har spillet med og/eller har vist interesse i ØK golf, vil 
alle blive kontaktet direkte af arrangørerne. 

I september venter så besøg på det nye Friheds-
museet, som givet vil sætte mange tanker i gang for 
alle.  I oktober skal vi for første gang i lang tid mødes i 
Asia House til sang og musik samt ikke mindst 
Runchel-fristelser. 

Vi besluttede i Corona tiden at lægge flere kræfter i ØK 
Bladet, som blev udvidet med ekstra sider, og her trådte 
vores redaktør igen til og var i hopla med mange 
spændende artikler. Til jer, der kommer med 
interessante ideer og oplæg til spalterne - mange tak!

Vi fortjener vind i ryggen og en kold fadøl
Endelig kan vi igen komme i gang med vores 
arrangementer som omtalt inde i bladet! Efter den 
omgang over 18 måneder fortjener vi sol i ansigtet, vind 
i ryggen og en kold fadøl i godt selskab.

Medlemmer og kontingent –
vi er mange over 80 år

Omkring 25% af vore medlemmer er nu over 80 år, men 
vi har over de sidste mange år set en god tilgang af 
medlemmer fra elevårgangene 1976-1980. Så 
gennemsnitsalderen bliver vedligeholdt via de nye unge 
medlemmer på 60+. Og det kan vist godt siges, at vores 
udvidede fødselsdags-portræt i denne udgave af bladet 
(side 4-5) er med en af de rigtig unge kolleger på snart 
kun 50 år! Godt gået Søren Rysholt Christiansen.

En ting har vi vist alle lært; ”man skal, mens man kan” og 
vores frihed til at rejse, som man vil og se andre, er en 
værdsat glæde.

Pas godt på jer selv! Hilsen Andy

Duften fra kælderen…..

Hovmester Kaj Runchel og Britha har meddelt 
bestyrelsen, at de vil begynde at skrue lidt ned for 
arbejdet i køkkenet udenfor hjemmet. Med andre ord, 
færre dufte af Runchels rijsttafel i Asia House. Vi er gået i 
gang med at finde en asiatisk erstatning og løsning, så 
hvis det ikke er Kaj og Britha, der står i køkkenet til et 
fremtidigt arrangement, Du deltager i, så giv os endelig 
lidt feedback på maden, så vi ved hvornår vi har fat i den 
rigtige erstatning til Runchels rijsttafel, når det kommer 
dertil. Men heldigvis er Britha og Kaj klar til ”Vi ses igen”, 
14. oktober, og julebanko, 2. december. 

I vil måske huske fra tidligere omtale, at 2020 var et godt 
år hvad angår medlemsantal, idet vi ”kun” mistede 18 
medlemmer og 30 nye ”unge” kom til. Vi ligger faktisk 
stabilt på de 530+ medlemmer, hvilket er overraskende, 
når man tager i betragtning, at ØK stoppede med de 
store elevårgange og stabsudvidelser allerede i 
slutningen af 80erne.

Herligt at se kontingent betalinger i år er mere til tiden. 
Tak. Vi gør så også alt for at få kontingent i hus, da I nu 
også kan betale via mobilepay! Kontingent koster stadig 
350kr/året og 3500kr for livsvarigt medlemskab. 

Det har vi lært!

Á propos artiklen inde i bladet om ”duften af ØK” - hvem 
husker ikke Erling i ØK's personale kælderbutik og her 
duften af karry fra Singapore, vin fra Chile, chutney fra 
Indien, kaffe fra Brasilien, og andre lækkerier fra 
udlandet, som man ikke kunne finde i andre forretninger 
dengang. 

Lidt af det samme gælder desværre snart ”duften af ØK” i 
Asia House. 

Vi ser frem til at ”ses igen” og ønsker jer alle en god varm 
sommer, hvor livet forhåbentligt igen kan komme tilbage 
til noget, der minder om det normale, vi husker og 
savner. 


